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Protokół Nr XXIV.2017 

z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego 

z dnia 31 marca 2017 roku 

 

1. Otwarcie obrad XXIV sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  
  Otwarcia obrad XXIV sesji V kadencji dokonał Przewodniczący Rady Powiatu Mirosław 

Gąsik stwierdzając obecność 18 radnych. Przewodniczący Rady przywitał: Zarząd Powiatu 

Żagańskiego, Skarbnika Powiatu Elżbietę Bielecką, Sekretarza Powiatu Iwonę Hryniewiecką, 
Radcę Prawnego Andrzeja Skibińskiego, dyrektorów jednostek podległych, Komendanta 

PPSP w Żaganiu, Komendanta Powiatowej Policji, przedstawicieli prasy lokalnej. 

  Na sali obecni byli również przedstawiciele Związku Zawodowego „Solidarność” przy SOSW 

w Żaganiu oraz rodzice dzieci uczęszczających do Ośrodka.  

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: przed rozpoczęciem obrad chciałbym poinformować  
o bardzo złej wiadomości, która kilkanaście dni temu dotarła do nas i większość z Państwa 

już wie o tym, że tragiczną śmierć poniósł Komendant Policji w Szprotawie Piotr Tomkie-

wicz. Śmierć poniósł pełniąc służbę podczas wypadku samochodowego. Zwracam się do 

Komendanta Policji w Żaganiu Artura Kamińskiego, w imieniu Rady Powiatu proszę przyjąć 
wyrazy żalu, współczucia i proszę przekazać najgłębsze kondolencje dla członków rodziny, 

funkcjonariuszy, pracowników, współpracowników oraz dla wszystkich bliskich.  

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił o uczczenie minutą ciszy pamięć Pana Piotra 

Tomkiewicza, pośmiertnie mianowanego na stopień młodszego inspektora. 

Wszyscy obecni na sali uczcili minutą ciszy pamięć Pana Piotra Tomkiewicza.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: czy są propozycje zmian do proponowanego porządku 

obrad.  

Radni nie wnieśli propozycji zmian porządku obrad.  

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik przedstawił proponowany porządek obrad i poddał pod 

głosowanie. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad XXIV sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego: 

     - Nr XXII.2017 z dnia 26 stycznia 2017 roku, 

     - Nr XXIII.2017 z dnia 17 lutego 2017 roku. 

4. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żaganiu w 2016 

roku. 

5. Stan bezpieczeństwa i ocena zagrożenia powiatu żagańskiego w 2016 roku. 

6. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w powiecie żagańskim za 2016 

rok. 

7. Sprawozdania z prac Komisji Stałych Rady Powiatu Żagańskiego za 2016 rok. 

8. Informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

    1) zmian budżetu, 

    2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2017 – 2024, 

    3) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej pw. św. Mikołaja Biskupa  

w Jeleninie, Jelenin 81A, 68 – 114 Tomaszowo na prace konserwatorskie, restauratorskie 
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lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdujących się na 

obszarze Powiatu Żagańskiego, 

  4) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej pw. Marii Magdaleny  

w Brzeźnicy ul. Zielonogórska 25, 68 – 113 Brzeźnica na prace konserwatorskie, restau-

ratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdują-
cych się na obszarze Powiatu Żagańskiego, 

  5) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej pw. Nawiedzenia NMP  

w Żaganiu, ul. Podgórna 16, 68 – 100 Żagań na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdujących się na 

obszarze Powiatu Żagańskiego, 

    6) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej pw. św. Jan Chrzciciela  

w Chichach, Bobrzany 88, 67 – 320 Małomice na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdujących się na 

obszarze Powiatu Żagańskiego, 

    7) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej pw. św. Jan Chrzciciela  

w Dzietrzychowicach, Dzietrzychowice 82, 68 – 111 Miodnica na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znaj-

dujących się na obszarze Powiatu Żagańskiego, 

    8) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej pw. Wniebowzięcia NMP  

w Żaganiu, pl. Klasztorny 2, 68 – 100 Żagań na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdujących się na 

obszarze Powiatu Żagańskiego, 

     9) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Gminy Gozdnica na dofinan-

sowanie zadania inwestycyjnego „Przebudowa dróg gminnych 100924F, 100926F, 

100917F w m. Gozdnica” 

   10) udzielenia dotacji celowej Gminie Brzeźnica, 

   11) określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przekazywanych Powiatowi Żagańskiemu w 2017 roku. 

   12) przyjęcia Statutu Związku Powiatowo – Gminnego Powiatu Żagańskiego, 

   13) dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego 

wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawo-

wych i specjalnych, na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r, 

   14) powierzenia Gminie Żagań o statusie miejskim zadań z zakresu prowadzenia powiatowej 

biblioteki publicznej w 2017 roku. 

10. Interpelacje radnych. 

11. Odpowiedzi na interpelacje. 

12. Informacje i oświadczenia. 

13. Wnioski. 

14. Zamknięcie obrad XXIV sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 

3. Przyjęcie protokołów z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego: 

     - Nr XXII.2017 z dnia 26 stycznia 2017 roku, 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: do zapoznania się z protokołem XXII sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 26 stycznia 2017 roku został wyznaczony Radny Maciej Boryna 

oraz Radny Piotr Ciołka, proszę o przedstawienie opinii. 

Radny Maciej Boryna: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Radny Piotr Ciołka: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie protokół Nr XXII.2017 z 

obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 26 stycznia 2017 roku.  

Protokół Nr XXII.2017 z dnia 26 stycznia 2017 roku został przyjęty jednogłośnie. 
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     - Nr XXIII.2017 z dnia 17 lutego 2017 roku. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: do zapoznania się z protokołem XXIII sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 17 lutego 2017 roku został wyznaczony Radny Leon Cuprych 

oraz Radny Adam Gliniak, proszę o przedstawienie opinii. 

Radny Leon Cuprych: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Radny Adam Gliniak: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie protokół Nr XXIII.2017 z 

obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 17 lutego 2017 roku.  

Protokół Nr XXIII.2017 z dnia 17 lutego 2017 roku został przyjęty jednogłośnie. 

4. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żaganiu w 

2016 roku. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił dyrektora PCPR Annę Kulczyńską o 

przedstawienie sprawozdania. 

Dyrektor PCPR Anna Kulczyńska: obszerny materiał na piśmie został Radnym przesłany wraz 

z materiałami na sesje. W związku z tym chciałabym zaakcentować kilka spraw i są to 

podstawowe informacje. Struktura organizacyjna PCPR w zasadzie się nie zmieniła, zmieniła 

się, od listopada ubiegłego roku, tylko nazwa działów tylko po to, żeby dostosować do 

faktycznie wykonywanych zadań. W dziale świadczeń i należności wydano 605 decyzji. 

Wypłacono świadczenia na kwotę 3.749.551,00 zł, wydano 948 not obciążeniowych dla gmin 

z tytułu partycypowania w kosztach utrzymania dzieci w pieczy zastępczej na łączną kwotę 
ponad 480.000 zł. Jeżeli chodzi o dzieci pochodzące z powiatu żagańskiego znajdujące się  
w placówkach na terenie innych powiatów jest ich 36 i łączna kwota przekazanych przez nas 

świadczeń na te dzieci do innych powiatów przekroczyła 460.000,00 zł. Natomiast mamy 

również 29 dzieci pochodzących z innych powiatów i znalazły się w rodzinach zastępczych 

na terenie powiatu żagańskiego. Wypłacamy dla nich świadczenia, a powiaty refundują nam 

koszty utrzymania tych dzieci w rodzinach zastępczych, była to kwota 332.684,00 zł. 

Również w tym dziale nadzorujemy, monitorujemy procesy usamodzielnienia wychowanków, 

którzy przebywali w pieczy zastępczej. Na dzień 31 grudnia 2016 roku były to 54 osoby, dla 

których wypłacono 127 świadczeń na kwotę ponad 96.000,00 zł. Z pośród tych 54 osób, 5 

osób zwróciło się o pomoc w uzyskaniu lokalu mieszkalnego, udało się wszcząć procedury, 

nawiązać współpracę z gminami. Mamy również naszego pracownika w składzie komisji 

mieszkaniowej na terenie miasta Żagania. Monitorujemy, wiemy, jak to wygląda, współpraca 

układa się dobrze i udaje się nam te mieszkania poza kolejnością dla tych dzieci pozyskać. 
Jeżeli chodzi o umieszczaniu dzieci w instytucjonalnej pieczy zastępczej, czyli w placówkach 

opiekuńczo – wychowawczych, w ubiegłym roku wykonano wszystkie postanowienia sądu, 

jakie do nas trafiły. Jeżeli chodzi o dzieci w rodzinach zastępczych to również mamy liczbę 
oczekujących, nie mamy dzieci, które czekają w środowiskach na to, żeby znaleźć im miejsce. 

W ubiegłym roku do naszego rodzimego Powiatowego Domu Dziecka w Szprotawie 

skierowaliśmy czworo dzieci, a do placówek opiekuńczo – wychowawczych na terenie 

innych powiatów skierowano troje dzieci. Ponosimy koszty pobytu naszych dzieci w 

placówkach na terenie innych powiatów. Wydatki na te porozumienie w ubiegłym roku 

wyniosły ponad 1.200.000,00 zł i ponad 21.000,00 zł na jedno dziecko w zakładzie 

opiekuńczo – leczniczym, gdyż w 2015 roku zmieniła się ustawa i jesteśmy zobligowani 

ponosić koszty pobytu dzieci w zakładach opiekuńczo – leczniczych, jeżeli są skierowane na 

mocy postanowienia sądu. Liczba naszych dzieci w placówkach opiekuńczo – 

wychowawczych na terenie innych powiatów jest łącznie 34, nasza placówka w Szprotawie 

dysponuje 30 miejscami. Gminy takich ośrodków opiekuńczo – wychowawczych partycypują 
w kosztach utrzymania dzieci, które pochodzą z danej gminy, łącznie wydaliśmy 253 noty 

obciążeniowe na kwotę ponad 660.000,00 zł. Kolejny blok, który mieści się w tym dziale to 

jest współpraca z rodzicami biologicznymi w zakresie określenia zapłaty za pobyt dzieci w 
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rodzinie zastępczej i w placówce. Aktualnie pod nadzorem mamy 170 środowisk rodziców 

biologicznych. Drugi dział jest to dział pieczy zastępczej i tutaj też drobna zmiana nastąpiła, 

dlatego, że wcześniej mieliśmy dział rodzinnej pieczy zastępczej, natomiast ustawa precyzuje, 

że tworzymy dział pieczy zastępczej i w tym dziale musi być zespół do spraw rodzinnej 

pieczy zastępczej. Według stanu na dzień 31 grudnia 2016 roku, rodzin zastępczych mieliśmy 

143, dzieci w tych rodzinach 221. W ubiegłym roku powstały 22 rodziny, są to rodziny 

ustanawiane przez Sąd Rodzinny, a rozwiązanych było 15. Rozwiązania następowały w 

sposób naturalny tzn. wychowankowie się usamodzielniali, uzyskiwali pełnoletność i 

wychodzili z tych rodzin. Nie mieliśmy żadnych przypadków, żebyśmy zgłaszali do sądu 

wniosek o rozwiązanie rodziny zastępczej z tego względu, że źle pełni swoje funkcje 

opiekuńczo – wychowawcze. Również w tym pracownicy sporządzili 378 okresowych ocen 

zasadności dalszego pobytu dziecka w rodzinie zastępczej. Taką ocenę robimy dla dzieci 

powyżej 3 roku życia, raz na sześć miesięcy, natomiast dla dzieci młodszych, raz na trzy 

miesiące. Sporządzono 341 planów pomocy dziecka, które są, co trzy miesiące weryfikowane 

i bardzo często ulegają zmianie. Dział poradnictwa specjalistycznego  

i metodycznego, w ramach tego działu działa rodzinna poradnia specjalistyczna. Na koniec 

grudnia mieliśmy na umowach cywilno – prawnych czterech psychologów, prawnika, 

terapeutę uzależnień, który również posiada uprawnienia do prowadzenia pracy z osobami 

dotkniętymi przemocą domową. Liczba osób, którym udzielono wsparcia 304, w tym 34 

osoby dotknięte przemocą domową. Drugie działanie w ramach tego działu to jest program 

korekcyjno – edukacyjny dla sprawców przemocy domowej. W ubiegłym roku liczba osób 

zgłoszonych przez kuratorską izbę sądownictwa wydziału karnego 31 osób. W drodze 

rozmów diagnozująco – motywująco zakwalifikowano 17 osób, wszystkie miały wyroki sądu 

karnego o poddaniu się takiej terapii. Dział pomocy osobom niepełnosprawnym: likwidacja 

barier funkcjonalnych – wypłacono dofinansowania na kwotę 82.877,00 zł, dofinansowanie 

zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny – złożono 10 wniosków na kwotę 22.311,00 zł, 

dofinansowano do 7 wniosków na kwotę 19.804,00 zł, przedmioty ortopedyczne i środki 

pomocnicze – złożonych było 757 wniosków na kwotę 1.086.680,00 zł, niestety 

zrealizowaliśmy 632 wnioski na kwotę 680.714,00 zł, a te niezrealizowane przeszły na rok 

2017. Sport, kultura, rekreacja i turystyka – złożono 10 wniosków na kwotę 11.735,00 zł, 

dofinansowano kwotę 7.318,00 zł do 9 wniosków. Turnusy rehabilitacyjne – wnioski 784 

osób ubiegających się o dofinansowanie wraz z opiekunami. Przyznano i wypłacono 

dofinansowanie dla 256 osób na kwotę 230.000,00 zł. Rehabilitacja zawodowa – wpłynął 
jeden wniosek na 20.000,00 zł w zakresie udzielenia dotacji na prowadzenie działalności 

gospodarczej, wniosek został zrealizowany. Warsztat Terapii Zajęciowej – 46 uczestników, 

koszt 816.841,00 zł, w tym podziale 90% to są środki PFRON 735.084,00 zł, powiat finansuje 

ze środków własnych 81.757,00 zł. Zlecanie zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i 

społecznej – złożono 5 ofert, w odpowiedzi na ogłoszony przez nas konkurs, na kwotę 
39.708,00 zł, a zawarliśmy dwie umowy na kwotę 14.838,00 zł, pozostałe wnioski nie 

spełniły wymogów formalnych. W związku z tym, że były wolne środki, ogłosiliśmy drugi 

konkurs, ale oferty nie wpłynęły. Program „Aktywny Samorząd” – jest to program, który 

realizujemy od 2013 roku. Złożonych było 54 wnioski, rozpatrzono 52 wnioski. Zespół ds. 

Orzekania o Niepełnosprawności – wpłynęło 4725 wniosków o wydanie orzeczenia, wydano 

4499 orzeczeń, 1387 legitymacji, 722 kart parkingowych. Zorganizowaliśmy dwie edycje 

programu szkoleniowego dla kandydatów na rodziny zastępcze, są to osoby, które mają 
zalecenia przejścia szkolenia w postanowieniach sądu. Program obejmuje 13 sesji po 4 

godziny i odbywa się w siedzibie PCPR w Żaganiu, w programie brało udział 12 osób. 

Braliśmy udział w Powiatowym Pikniku Zdrowia, Powiatowym Święcie Plonów. 

Organizowaliśmy imprezę mikołajkową dla dzieci z rodzin zastępczych, dokonaliśmy 

rekrutacji na odpoczynek letni ze środków kuratorium oświaty. Pozyskaliśmy 50.000,00 zł na 
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dofinansowanie pracy koordynatorów rodzinnej pieczy zastępczej i braliśmy udział w 

realizacji działania „Miesiąc zdrowia psychicznego w powicie żagańskim”. Uczestniczymy w 

pracach Regionalnego Komitetu Rozwoju Ekonomii Społecznej, spotykamy się z 

pracownikami sądu, ośrodków pomocy społecznej, na których wypracowujemy zasady 

współpracy. Przeprowadziliśmy również, ustawowo na nas narzucone, kontrole. Realizujemy 

projekt „Szansa na sukces”, który rozpoczął się w czerwcu 2016 roku i trwać będzie do 

grudnia 2018 roku, wartość projektu ponad 3.000.000,00 zł. W tym projekcie musimy się 
wykazać wynikami efektywności społeczno – zatrudnieniowej, czyli naszym celem jest 

zwiększenie atrakcyjności naszych klientów, jeżeli chodzi o wejście na rynek pracy i musimy 

objąć wsparciem, co najmniej 277 osób. Grupy docelowe to są osoby z niepełnosprawnością, 
wychowankowie pieczy zastępczej, wychowankowie, którzy opuszczają pieczę, rodziny 

zastępcze, ich środowisko i otoczenie. Dla każdej osoby opracowujemy plan pomocy w 

zależności od tego, jakie ma potrzeby, takie formy wsparcia kierujemy. W zakresie 

reintegracji społecznej, jest to praca socjalna, grupy wsparcia, warsztaty, wszelkiego rodzaju 

edukacyjne, motywacyjne, kompetencyjne, podwyższamy ich możliwości społeczne, 

prowadzimy poradnictwo psychologiczne, szkołę dla rodziców, korepetycje i inne rzeczy. 

Reintegracja zawodowa - indywidulane plany działań, doradztwo, pośrednictwo, szkolenia, 

treningi, wolontariat. Są również działania środowiskowe takie jak: obchody dnia osób 

niepełnosprawnych, planujemy dzień rodzicielstwa zastępczego, dzień dziecka, imprezę 
mikołajkową i to wszystko możemy sfinansować z projektu i na to mamy zaplanowane 

pieniądze.  

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik podziękował Pani Annie Kulczyńskiej Dyrektorowi 

PCPR w Żaganiu za przedstawione sprawozdanie i zapytał radnych, czy mają pytania. 

Radny Roman Śliwiński: zgodnie z wymogami ustawy, wychowankowie w Powiatowych 

Domach Dziecka mogą liczyć do 14 osób, jakie są działania w Szprotawie skoro tam jest 

około 30 osób? 

Dyrektor PCPR Anna Kulczyńska: czas na dostosowanie placówki do standardów mamy do 

stycznia 2021 roku. W tej chwili jesteśmy na etapie opracowywania diagnozy potrzeb  

w powiecie w zakresie opieki zastępczej, rodzinnej i instytucjonalnej. Z Panią dyrektor 

placówki staramy się intensywnie współpracować z Regionalnym Ośrodkiem Polityki 

Społecznej, który zabiega w Zarządzie Województwa Lubuskiego o wyasygnowanie środków 

finansowych z działania 911 w Regionalnym Programie Operacyjnych Lubuskie 2020, gdzie 

będzie można uzyskać środki na infrastrukturę społeczną i tam również zaplanowana jest 

budowa, rozbudowa, modernizacja obiektów, które mają służyć tzw. deinstytucjonalizacji, 

czyli sprowadzenia dużych placówek do placówek czternastoosobowych. My na terenie 

Żagania parę lat temu uzyskaliśmy działkę od Miasta Żagania przy ul. X – lecia i tam mamy 

plac na budowę dwóch domków czternastoosobowych, a w tej chwili szukamy środków 

finansowania. Zadeklarowaliśmy w Urzędzie Wojewódzkim, że będziemy czynić starania, 

aby pozyskanie środków właśnie z tego źródła działanie 9.1.1, które chcielibyśmy połączyć z 

działaniem 7.5, jest to działanie, które dotyczy usług społecznych. Połączenie tych dwóch 

projektów pozwoli na utworzenie takiej placówki, więc zobaczymy na ile nam się uda. 

Prowadzimy również rozmowy z Lubuskim Urzędem Wojewódzkim z Wydziałem Polityki 

Społecznej, jesteśmy w kontakcie i jeżeli pojawiłyby się jakieś środki z rezerwy budżetowej 

na ten cel to też taki sygnał otrzymamy, bo jesteśmy powiatem traktowanym priorytetowym 

w tym zakresie. 

Szczegółowe sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żaganiu  

w 2016 roku stanowi załącznik do protokołu. 

5. Stan bezpieczeństwa i ocena zagrożenia powiatu żagańskiego w 2016 roku. 
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Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Pana Marka Ławreckiego Komendanta 

Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Żaganiu o przedstawienie stan bezpieczeństwa  

i ocenę zagrożenia powiatu żagańskiego w 2016 roku. 

Komendanta PPSP Marek Ławrecki: z polecenia Komendy Głównej nasz zakres działania, 

obszar operacyjny straży pożarnej w Żaganiu powiększył się o miejscowości Świętoszów  

i Przemków, bo chociaż są to miejscowości z innego województwa to czas dojazdu naszej 

jednostki jest krótszy. Takich zdarzeń w ciągu roku mamy około 20. Ciągle staramy się 
szkolić, wyposażać jednostki ochotniczych straży pożarnych, które aspirują do krajowego 

systemu ratowniczo – gaśniczego. W 2015 roku włączone zostały do systemu OSP 

Niegosławice i OSP Lubiechów. W tym roku wystąpiłem do Komendanta Głównego o 

włączenie OSP Wichów i ponieważ spełnia wszystkie kryteria i zabezpiecza północną część 
powiatu, ta jednostka prawdopodobnie w maju br. zostanie włączona do systemu ratowniczo 

– gaśniczego. Brakuje nam jeszcze na południowej części powiatu w miejscowości Leszno. 

W zakresie szkolenia ludzi mamy problem, ponieważ migracja, nauka młodzieży powoduje 

to, że wyjeżdżają z miejsc stałego pobytu. Należy zwrócić uwagę, że co roku szkolimy w 

zakresie podstawowym około 55 strażaków OSP i ciągle jest to za mało, ciągle musimy 

doszkalać. W ubiegłym roku przeprowadziliśmy dwa takie kursy po 30 osób, jak również 
jeden kurs kwalifikowany pierwszej pomocy. Jest to bardzo ważne, ponieważ robiliśmy to 

własnymi siłami, bo jest zatrudnionych 9 ratowników medycznych z przeszkoleniami z 

uprawnieniami do szkolenia i wyszkoliliśmy 15 ratowników z jednostek OSP z naszego 

powiatu. Biorąc pod uwagę potrzeby szczególnie tych miejscowości najdalej odsuniętych od 

Żagania, Szprotawy, gdzie dojazd do zdarzeń jest wydłużony np. w ubiegłym roku strażacy 

wyjeżdżali kilkanaście razy do zasłabnięć, zawałów serca, do udzielania pomocy 

przedmedycznej w związku z tym, że czas dojazdu pojazdu pogotowia ratunkowego jest 

znaczny. Interwencje – w ubiegłym roku, co 6 godzin interwencja, co 27 godzin zgłaszane 

pożary, należy zwrócić uwagę, jaki odsetek stanowią pożary, to już jest tylko 22% wszystkich 

działań. Stanowi to, że zakres działań straży pożarnej jest jak gdyby nastąpiła zmiana tzn. 

inne działania interwencyjne, niezwiązane z gaszeniem pożaru. Dynamika w poszczególnych 

samorządach: w ubiegłym roku ogólnie na terenie powiatu nastąpił spadek o 18% wszystkich 

interwencji. Jednak należy zwrócić uwagę, że pod względem ilości interwencji zajmuje 

czwarte miejsce w województwie. Statystyka działań: w ubiegłym roku oscyluje pomiędzy 

1400, a 2000 zdarzeń, w zależności od warunków pogodowych, bo wiadomo, że na ilość 
interwencji ma znaczny wpływ właśnie pogoda. Przyczyny wystąpienia miejscowych 

zagrożeń na terenie powiatu żagańskiego: w transporcie drogowym 147, silne wiatry 110, 

medyczne 72, opady deszczu 37, budowlane 25, chemiczne 24. W następstwie pożarów i 

miejscowych zagrożeń w roku 2016 odnotowano 25 ofiar śmiertelnych oraz 151 osób 

rannych, w tym 15 rannych w grupie dzieci. Znaczny wzrost spowodowany zwiększoną 
ilością wypadków drogowych. Odbywała się również akcja chemiczna w m. Dzietrzychowice 

substancje chemiczne, nasze działania zespołu ratownictwa chemicznego z Zielonej Góry 

polegały na pobraniu próbek dla Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska w celu 

zbadania, z jakimi substancjami mamy do czynienia. Nasze jednostki spełniają kryteria do 

udziału w działaniach ratowniczych, bo sprzętowo jesteśmy wyposażeni bardzo dobrze i 

sukcesywnie, co roku otrzymujemy dofinansowanie z budżetu państwa dla jednostek w 

krajowym systemie, co pozwala na uzupełnienie uszkodzonego sprzętu. W jednostkach 

zrzeszonych mamy 900 druhów, jednak do działań uprawnionych jest 460 strażaków. 

Dofinansowania z budżetu państwa, w ubiegłym roku 217.000,00 zł otrzymały jednostki 

krajowego systemu ratowniczo – gaśniczego i 72.000,00 zł otrzymały jednostki  

z poza systemu. W ubiegłym roku nastąpiła bardzo duża zmiana w systemie finansowania 

jednostek OSP. Dotychczas pieniądze od komendy głównej z dotacji ministerstwa spraw 

wewnętrznych przechodziły przez zarząd główny OSP po przez zarządy wojewódzkie i 
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zarządy wojewódzkie rozdysponowały środki dla jednostek OSP. Od 2016 roku środki idą  
w odwrotnym kierunku i idą przez komendanta wojewódzkiego do komendanta powiatowego 

i wspólnie z zarządami OSP decydujemy gdzie i dla jakich jednostek dofinansowanie 

przeznaczyć. Przeprowadzono również ćwiczenia taktyczno – bojowe na drodze krajowej  

nr 18. Ćwiczenia zakładały wypadek drogowy z udziałem autobusu przewożącego grupę 
młodzieży szkolnej i samochodu osobowego, podczas którego wystąpiła duża ilość osób 

poszkodowanych. Głównym celem ćwiczeń było przeprowadzenie ewakuacji i segregacji 

osób poszkodowanych, celem uratowania ich życia. Działania były dodatkowo utrudnione ze 

względu na wyciek oleju napędowego, który stworzył zagrożenie pożarem. Głównym celem 

ćwiczeń było doskonalenie organizacji akcji ratowniczej przy wypadkach komunikacyjnych 

na drodze z ograniczonym dostępem oraz działań ratownictwa medycznego podczas zdarzeń  
o charakterze masowym, przy udziale wielu służb ratowniczych i podmiotów 

współdziałających. Działalność informacyjno – edukacyjna – staramy się, jak najszerzej i jak 

najczęściej dochodzić do społeczeństwa, żeby podnosić świadomość, szkolić w zakresie 

bezpieczeństwa. Nasze działania w tym zakresie są skierowane głównie do młodzieży. 

Przeprowadzamy również spotkania z zarządcami budynków, ponieważ zmorą są ciągle 

pożary sadzy w kominach. Przestrzegamy, jednak coraz więcej tych zdarzeń i będziemy 

wychodzili do społeczeństwa, na zebraniach sołeckich, żeby przestrzegać, ponieważ 
występuje bardzo duży procent pożarów sadzy w kominie. Przeprowadzono kontrole różnego 

rodzaju obiektów. Od ubiegłego roku wprowadziliśmy działania polegające na tym, że 

zastępy straży pożarnej jeżdżą do obiektów, szczególnie mieszkalnych, w których często 

mamy do czynienie ze zdarzeniami, zapoznają się z dojazdami, rozmawiają z mieszkańcami, 

sprawdzają zaopatrzenie wodne i sporządzają z tego notatki, ponieważ my później 

występujemy do zarządców, aby ewentualne nieprawidłowości usunąć. Inwestycje – 

chciałbym bardzo serdecznie podziękować za dotychczasowe wsparcie, ponieważ w tej chwili 

czynimy starania i przygotowujemy się do ogłoszenia przetargu na budowę jednostki 

ratowniczo – gaśniczej w Szprotawie. Zapewnienie środków finansowych z budżetu państwa 

mamy do rok 2020, jednak w tym roku nie otrzymaliśmy pieniędzy, a chcemy rozpocząć tą 
inwestycję, ponieważ czas ucieka. Na podstawie ustawy modernizacyjnej w 2018 roku mamy 

około 3.000.000,00 zł, w 2019 roku mamy 4.000.000,00 zł i w 2020 roku na dokończenie 

inwestycji mam 500.000,00 zł z budżetu państwa. Jestem przekonany, że w 2020 roku będzie 

otwarcie nowej jednostki w Szprotawie. Wnioski – krajowy system krajowo – gaśniczy, 

wymiana samochodów przede wszystkim w jednostkach OSP. Jeżdżę na zebrania 

sprawozdawczo – wyborcze do jednostek i wszędzie, jak w każdej jednostce mamy ten 

problem, ponieważ samochody, którymi jeżdżą strażacy są o wiele starsze niż sami strażacy. 

W ubiegłym roku jednostka OSP Dzietrzychowice zakupiła nowy samochód, w tym roku 

OSP Brzeźnica otrzyma nowy samochód. To się sukcesywnie poprawia, jednak braki są 
znaczne. W ubiegłym roku dzięki pomocy samorządu Miasta Żagania, Gminy Wiejskiej 

Żagań Komenda Powiatowa zakupiła mikrobus oraz kamerę termowizyjną, co stanowi dla nas 

bardzo duże wsparcie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: chciałem dopytać o budowę jednostki straży pożarnej  

w Szprotawie, bo wiemy, że jako powiat podjęliśmy duży wysiłek finansowy, żeby pomóc  

w budowie tej jednostki. Czy budowa już ruszy w tym roku? 

Komendanta PPSP Marek Ławrecki: będę się starał, żeby budowa ruszyła. W budżecie 

powiatu mamy 100.000,00 zł dofinansowania, jednak prosiłbym bardzo, żeby zastanowić się  
i przychylić się do tego, aby to wsparcie wyniosło około 500.000,00 zł. Deklaruję, że jeżeli 

my to rozpoczniemy to w przyszłym roku będzie już budowa trwała pełną parą. Według 

harmonogramu komendy głównej na przyszłe lata mamy zapewnienie środków finansowych. 

W tej chwili nie chciałbym tracić czasu, żeby to opóźniać, bo już przygotowujemy się do 

ogłoszenia przetargu, tylko prosiłbym o wsparcie.  
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Radny Tomasz Kwarciński: chciałbym zapytać o kontrole, które wszczęła Powiatowa Straż 
Pożarna w placówkach oświatowych podległych powiatowi. W szczególności chodzi mi o to, 

ile tych kontroli było, w jakich placówkach i czy były wszczęte na wniosek, czy też były to 

standardowe kontrole? 

Komendanta PPSP Marek Ławrecki: kontrole przeprowadzamy zgodnie z harmonogramem 

sporządzanym na początku każdego roku. W 2016 roku przeprowadziliśmy kontrolę w SOSW 

w Żaganiu i ZSO w Żaganiu. Kontrole doraźne przeprowadzane są w związku ze zdarzeniami 

lub w związku z akcją ogólną na polecenie wyższych przełożonych. 

Starosta Henryk Janowicz: jeżeli chodzi o projekt strażnicy w Szprotawie, powiat żagański 

współfinansował. W tej chwili jesteśmy w trakcie rozmów z przedstawicielami PPSP, bo ten 

wkład, o którym powiedział Pan Komendant jest niezbędny, żeby w tym roku rozpocząć 
procedury przetargowe i wyłonić firmę, która będzie budować. Zobaczymy, jak to się 
wszystko potoczy, nam zależy na tym, żeby ta jednostka powstała na terenie Szprotawy ze 

względu na bezpieczeństwo, jakie by stwarzała. Warunki, jakie na dzień dzisiejszy tam są, to 

wszyscy wiedzą. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik podziękował Komendantowi PPSP Markowi 

Ławreckiemu za przedstawienie stanu bezpieczeństwa i ocenę zagrożenia powiatu 

żagańskiego w 2016 roku. 

Szczegółowe sprawozdanie ze stanu bezpieczeństwa i oceny zagrożenia powiatu żagańskiego  

w 2016 roku stanowi załącznik do protokołu. 

6. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w powiecie żagańskim za 

2016 rok. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Pana Artura Kamińskiego Komendanta 

Powiatowy Policji o przedstawienie informacji o stanie bezpieczeństwa i porządku 

publicznego w powiecie żagańskim za 2016 rok. 

Komendant Powiatowy Policji w Żaganiu Artur Kamiński: w roku 2016 odnotowaliśmy mniej 

przestępstw niż w roku 2015 w całym powiecie żagańskim. Wyjątkiem jest Iłowa, ale tam jest 

magia małych liczb i jest nieznaczny wzrost przestępstw. Wskaźnik wykrywalności – również 
rok 2016 był lepszym rokiem niż rok 2015 we wszystkich jednostkach naszego powiatu. 

Wyjątkiem jest też Iłowa, ale tam jest ciężki teren i jeżeli tam ustalamy sprawców to są to 

sprawcy z innych województw i innych powiatów. Przedstawię kilka przykładów, przypomnę 
niektóre, bo były przedstawiane w lokalnej prasie. W listopadzie 2016 r. policjanci  

z żagańskiego Wydziału Kryminalnego zatrzymali dwóch mężczyzn podejrzanych o 

włamania do piwnic i pomieszczeń gospodarczych. Policjanci odzyskali ponad 150 

przedmiotów. Były to głównie elektronarzędzia. Grupa działała na terenie całego powiatu. W 

maju 2016 r. policjanci z żagańskiego Wydziału Kryminalnego zatrzymali mężczyznę 
podejrzanego o kradzież samochodu BMW i próbę wyłudzenia okupu. W czasie zatrzymania 

mężczyzny policjanci zabezpieczyli pieniądze z okupu i odzyskali samochód. Podejrzany 

trafił do aresztu. Na terenie Szprotawy policjanci zlikwidowali „dziuplę”, w której ujawnili 

części samochodowe z ponad 23 skradzionych na terenie Polski i Niemiec aut m.in. znaleźli 
części skradzionego samochodu m-ki Audi A5, wartego 120 tys. złotych. Na terenie Iłowej 

funkcjonariusze odzyskali skradzioną koparko-ładowarkę, wartą prawie 650 tys. złotych, 

skradzioną na terenie Niemiec. Taka ciekawostka, że w Niemczech nie było jeszcze 

zgłoszenia tego faktu, a my byliśmy szybsi nawet od niemieckiej policji. Policjanci pionu 

kryminalnego ujawnili na terenie prywatnej posesji w Dzietrzychowicach ponad 100 beczek z 

substancjami, które są niebezpieczne dla środowiska. Te beczki stoją na terenie posesji do 

dnia dzisiejszego, zapadają decyzje, co do usunięcia beczek. Mamy w ogóle problem z 

gospodarką śmieciową na naszym terenie, ale współpracujemy z różnymi służbami. Również 
mamy spotkania w starostwie, żeby uporać się z tym problemem i przede wszystkim ustalić i 
ukarać sprawców. Działaliśmy również szeroko w przestępczości gospodarczej. W 2016 roku 
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zatrzymaliśmy ustaliliśmy sprawców, którzy handlowali nielegalnie papierosami bez akcyzy. 

Szprotawscy policjanci zajmujący się zwalczaniem przestępczości gospodarczej 

przeprowadzili cztery duże sprawy, w których przedstawili sześciu podejrzanym aż 83 

zarzuty dotyczące wyłudzeń i oszustw na prawie 200 tys. złotych. Sprawy dotyczyły 

przestępstw wyłudzenia towarów na fikcyjne firmy oraz przestępstw kradzieży tożsamości, 

podrabiania dokumentów i wyłudzania na nie pożyczek. Prowadziliśmy szereg poszukiwań 

osób zaginionych. W 2016 roku 38 osób zaginionych, w tym 7 w I kategorii, a I kategoria to 

jest zagrożenie życia i zdrowia dzieci, osób starszych lub osoby z zamiarem popełnienia 

samobójstwa. Jest to duże zaangażowanie sił i środków w poszukiwaniu tych osób. 

Tymczasowe aresztowania podejrzanych – w 2016 roku byliśmy jednostką, która najwięcej 

dokonała aresztowań, co świadczy o naszej pracy i dużym zaangażowaniu. Pion prewencji – 

zatrzymano 568 osób w policyjnej izbie zatrzymań. Podejrzanych o popełnienie przestępstwa 

zatrzymano 246 osób, zatrzymanych do wytrzeźwienia 166 osób, z nakazami doprowadzeń 
165 osób. Ujawnione wykroczenia – w 2016 roku ogółem ujawniliśmy 15858 wykroczeń, a 

najbardziej uciążliwe i widoczne dla społeczeństwa to jest spożywanie alkoholu w miejscu 

publicznym, takich wykroczeń było 1192. Liczba ujawnionych wykroczeń – w 2016 roku 

ujawniono 15.858 wykroczeń. Najwięcej wykroczeń w ruchu drogowym popełnia 

społeczeństwo. Zabezpieczaliśmy szereg imprez tj. Dni Szprotawy, Jarmark Michała, różnego 

rodzaju zawody sportowe. Zabezpieczaliśmy również niewybuchy, Żagań jest to specyficzny 

teren. Na terenie działania Komendy Powiatowej Policji w Żaganiu 34 razy zabezpieczaliśmy 

miejsca znalezionych niewybuchów: bomb lotniczych, pocisków i granatów z okresu II wojny 

światowej. Jest to też pracochłonne i angażuje nasze środki, a czasami musimy całodobowo 

wystawiać posterunki do czasu przyjazdu saperów. Liczba interwencji przeprowadzonych 

przez policjantów – 9.871 interwencji, średnio 27 interwencji na dobę. Są to tzw. domowe 

interwencje, które dominują najbardziej. Procedura niebieskiej karty – jest to przemoc w 

rodzinie, takich przypadków było 185. Nowe karty 151, 34 karty to są te, które się 
powtórzyły. Sprawcy to głównie mężczyźni 175 przypadków, kobiety 7 przypadków oraz 3 

przypadki nieletni. Ruch drogowy – odnotowaliśmy więcej niż w roku 2015 wypadków w 

powiecie żagańskim i również ze skutkiem śmiertelnym ta liczba wzrosła. Najwięcej 

wypadków było na terenie Gminy Szprotawa, przeprowadzamy badania, co jest tego 

powodem i ciężko znaleźć przyczynę. Jeden z przykładów, w sierpniu 2016 roku szprotawscy 

policjanci wyjaśniali sprawę wypadku drogowego koło Mycielina, gdzie w rozbitym 

samochodzie BMW została znaleziona nieprzytomna, ciężko ranna kobieta. Policjanci ustalili 

i zatrzymali sprawcę wypadku, który ukrywał się przed funkcjonariuszami. Na terenie 

powiatu było również dziewięć wypadków z udziałem pieszych, w tym dwie ofiary 

śmiertelne. 540  wykroczeń popełnionych przez kierujących wobec pieszych, 992 

wykroczenia popełnione przez pieszych. Prowadzimy różnego rodzaju cykliczne akcje 

związane z widocznością pieszych na drodze. Akcja „Trzeźwy kierowca” – nastąpił duży 

spadek, jeśli chodzi kierowców siadających za kierownicę w stanie nietrzeźwości. W 2016 

roku wykonano 56.632 badań stanu nietrzeźwości. Zatrzymane prawo jazdy – jest to nowe 

narzędzie, które funkcjonuje od 2015 roku. W 2016 zatrzymano 97 praw jazdy kierowcom, 

którzy na terenie zabudowanym jechali samochodem z prędkością przekraczającą 
dopuszczalną prędkość jazdy o ponad 50 km/h. Prowadzimy również debaty społeczne, czyli 

bezpośredni kontakt ze społecznością, gdzie chcemy się dowiedzieć, jak nas oceniają i jak 

widzą poprawę bezpieczeństwa. Słuchamy i chcemy usłyszeć, jakeś pomysły, które wspólnie 

ustalimy, czy jakieś działania, które poprawią nasze bezpieczeństwo. Rok 2016 był 

specyficzny dla funkcjonariusz powiatu żagańskiego, bo uczestniczyliśmy w takich 

zdarzeniach, które stały się medialnymi zdarzeniami, pomagając społeczeństwu. W sierpniu 

2016 r. sierż. sztab. Adam Florczak, policjant z Komisariatu Policji w Iłowej został laureatem 

konkursu pn. „Policjant, który mi pomógł”. Statuetkę konkursu odebrał w czasie Centralnych 
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Obchodów Święta Policji w Warszawie z rąk Prezydenta RP Andrzeja Dudy. A w 

październiku 2016r. sierż. sztab. Adam Florczak został odznaczony Krzyżem Zasługi za 

Dzielność, nadanym przez Prezydenta RP. Odznaczenie państwowe policjant, (który uratował 

przed zatruciem siedmioosobową rodzinę) odebrał w Warszawie, z rąk Ministra Spraw 

Wewnętrznych i Administracji oraz Komendanta Głównego Policji. Żagańscy policjanci 

ruchu drogowego uwolnili zaklinowanego niemowlaka, którego główka utkwiła między 

plastikową poręczą, a siedziskiem domowej huśtawki.  Policjanci brali również udział w 

wielu konkursach. Dzielnicowy z terenu Szprotawy asp. szt. Grzegorz Pawęska zajął II 

miejsce w Finale Ogólnopolskich Zawodów Policjantów Dzielnicowych pn. „Dzielnicowy 

Roku”. Warto zaznaczyć, że z wszystkich dzielnicowych biorących udział w rywalizacji, asp. 

szt. Grzegorz Pawęska zajął I miejsce w konkurencji test wiedzy. Policjanci z Żagania i 

Szprotawy brali udział w ogólnopolskim finale Turnieju Par Patrolowych „Patrol Roku”, 

który odbył się w Szkole Policji w Słupsku. Finał turnieju objął honorowym patronatem 

Prezydent RP Andrzej Duda. W Wojewódzkich Ogólnopolskich Zawodach Ratowników 

Policyjnych, które odbyły się w maju 2016 roku, policjanci wykazali się ogromną wiedzą 
teoretyczną, świetnie poradzili sobie z praktycznymi umiejętnościami związanymi z 

ratownictwem medycznym i zajęli II miejsce. Korzystając z głosu chciałem podziękować 
Panu Staroście za pomoc i wsparcie nie tylko finansowe, ale też zrozumienie, za pomoc w 

różnego rodzaju akcjach. Bez tej pomocy ciężko byłoby się zorganizować i funkcjonować.  

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: na jakim etapie jest budowa komendy policji w 

Iłowej? 

Komendant Powiatowy Policji w Żaganiu Artur Kamiński: budowa rozpocznie się w 2017 

roku, planowany termin zakończenia budowy 2018 rok. 

Starosta Henryk Janowicz: współpraca między PPSP, Policją, Zarządem Powiatu, Radą 
Powiatu układa się bardzo dobrze wynikiem, czego są dwie inwestycje, które planujemy  

w najbliższych latach. To, że jest dobra współpraca świadczy o tym, że społeczeństwo z tego 

się cieszy. Będzie nowy posterunek policji w Iłowej, od podstaw budowany. Gmina, ze swojej 

strony, dała działkę, a my zabezpieczyliśmy środki na projekt tego obiektu. Oprócz tego 

zabezpieczamy środki, będziemy wprowadzać w planie na przyszły rok, żeby były na 

realizację tego zadania. Obserwuję dobrą wolę współpracy funkcjonariuszy, bo są życzliwi, 

mili, umieją pewne sprawy rozwiązywać wcześniej. Nie mam problemów, jeżeli chodzi o 

wyjaśnianie pewnych kwestii z Panem Komendantem. Mamy problem ze śmieciami, ale go 

rozwiązujemy. To, co powiedział Pan Komendant, włączyły się inne służby, celna, straż 
graniczna, ABW, CBA, a oprócz tego służby samorządowe, bo decyzje wydają samorządy i 

to samorządy decydują, kiedy, jak i co ma być składowane. Mówi się dużo o 

przeprowadzanych kontrolach, ale trzeba też powiedzieć, że dzisiaj ta współpraca mówi 

jedno, społeczeństwo jest zadowolone. Dziękuję Komendantowi Policji, Komendantowi PPSP 

za dobrą współpracę. 

Radny Andrzej Katarzyniec: liczba przestępstw narkotykowych 129, wykrywalność 97,8%, 

czy mógłby Pan trochę rozwinąć ten temat, bo czy to są dilerzy, czy narkomani? Druga 

sprawa, jeśli chodzi o działalność naszej Policji w sprawie odpadów, które są zgromadzone w 

beczkach  

w Dzietrzychowicach, czy tą sprawę doprowadzono do końca? Jakie są w tym zakresie efekty 

pracy policji? 

Komendant Powiatowy Policji w Żaganiu Artur Kamiński: w sprawie odpadów w m. 

Dzietrzychowicach, niestety nie jest to taki łatwy problem. Nadal musimy nadzorować te 

beczki, one są na terenie prywatnej posesji. Zostało wszczęte postepowanie administracyjne 

przez wójta, wydał decyzję i nakazał właścicielowi posesji usunięcie beczek w określonym 

terminie. Z punktu widzenie policyjnego, sprawa jest oczywista, bo jest znany sprawca, są 
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pewne przepisy, uwarunkowania. W tej chwili my tylko pilnujemy, żeby właściciel posesji w 

sposób nielegalny gdzieś tego nie usunął. W sprawie narkotyków, na terenie powiatu 

żagańskiego głównie mamy problem z drobnym handlem narkotykami i są to tzw. strunówki. 

Pod szkołami, czy w innych miejscach ujawniamy dilerkę tego typu, nie powiem, że to jest 

jakaś grubsza sprawa, jeśli chodzi o rok 2016. Nasze działania, czujności i współpraca ze 

szkołami powoduje również, że nie mamy tego typu sygnałów, że źle się dzieje w 

środowisku. Był problem z dopalaczami, ale jeśli chodzi o narkotyki to został problem w 

części opanowany. 

Radny Tomasz Kwarciński: sprawa, która bulwersuje opinię publiczną, a chodzi o sprawę 
pedofila, który został wypuszczony przez sąd i społeczeństwo bardzo negatywnie reaguje na 

takie typu rzeczy i czy policja monituje ten problem, czy zna tą sytuacje i w jaki sposób może 

reagować? 

Komendant Powiatowy Policji w Żaganiu Artur Kamiński: znamy tą sytuację, dlatego, że 

zatrzymanie sprawcy nastąpiło przez funkcjonariusza policji, który był po służbie, pionu 

kryminalnego. Wszędzie w mediach pojawiają się informacje, że dokonał zgwałcenia 

nieletniej, a była tzw. inna czynność seksualna. Nie doszło do drastycznej sceny, ale mamy to 

wszystko pod kontrolą i kwestia ponownego procesu, który ruszył. Sprawca musiał być 
zwolniony z aresztu, ale jest pod naszą kontrolą, bo wiemy, że jest duża presja społeczna, fora 

internetowe i żeby nie doszło do samosądu.  

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik podziękował Komendantowi Policji Arturowi 

Kamińskiemu za przedstawioną informację o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego  

w powiecie żagańskim za 2016 rok. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: na koniec dużej debaty o bezpieczeństwie  

i zagrożeniach w powiecie miałem przyjemność uczestniczyć w spotkaniu z Panem 

Wojewodą, który u nas gościł, było duże spotkanie z samorządowcami i trzeba powiedzieć, że 

nasze działania w zakresie pomocy finansowej i innych, o których była mowa, spotkały się z 

bardzo dużą wdzięcznością i zauważeniem w województwie. Są to słowa wojewody, 

wyróżniamy się bardzo pozytywnie, a nie jednokrotnie jest to tak, że środki przeznaczane na 

bezpieczeństwo, ochronę, nie są w 100% wystarczające do zapewnienia działań, a samorząd, 

czyli my, dopinamy, jesteśmy sprawczym czynnikiem, który powoduje przekierowanie tych 

środków. Wojewoda nam bardzo podziękował za te działania, które na tle województwa 

bardzo pozytywnie się wyróżniają.  

Szczegółowa informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w powiecie 

żagańskim za 2016 rok stanowi załącznik do protokołu. 

7. Sprawozdania z prac Komisji Stałych Rady Powiatu Żagańskiego za 2016 rok. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: sprawozdania z prac Komisji Stałych radni otrzymali  

w materiałach na sesję, czy są pytania, sugestie? 

Radny Tomasz Kwarciński: co do samych sprawozdań komisji nie mam żadnych uwag, 

aczkolwiek prosiłbym, aby też było sprawozdanie Przewodniczącego Rady z działań, jakie 

podejmuje, myślę, że byłoby to interesujące. Przewodniczy Pan naszej Radzie, na pewno 

podejmuje działania, które wykraczają poza pracę zwykłego radnego i dobrze byłoby 

żebyśmy się z tym zapoznali. Doprecyzowując, chciałbym otrzymać sprawozdanie z 

dyżurów, ile tych dyżurów było, bo jakiś czas temu prezydium rady hucznie zapowiadało 

dyżury. Wiem, że przez jakiś czas się one odbywały, ale ostatnio mam wiele sygnałów od 

społeczeństwa, że zostały zaprzestane i jest duża trudność w dostaniu się do 

Przewodniczącego, czy do prezydium rady. Dobrze by było, żeby doprecyzować, jak to 

wygląda, ile tych dyżurów było i ile osób brało w nich udział, jakie były problemy. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: Panie Radny, ale to jest nie na temat, bo mówimy  

o sprawozdaniu z prac komisji stałych.  
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Radny Tomasz Kwarciński: tak i dlatego powiedziałem, że nie ma ….. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: to nie w tym punkcie. 

Radny Tomasz Kwarciński: a w którym, mógłby mi Pan odpowiedzieć.  
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: ja nie chcę Panu narzucać, proszę się wczytać  
w porządek obrad, tam wszystko pisze.  

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Hucał: wiem, że nie w tym punkcie, ale mogę od razu 

odpowiedzieć. Dyżury zostały zaniechane z powodu kompletnym, zerowym brakiem 

zainteresowania. Dyżury były popołudniami na wniosek zainteresowanych. Osobiście z 

kolega mieliśmy tych dyżurów kilkanaście, na które nie przyszedł nigdy nikt. Informuję z całą 
stanowczością, dlatego te dyżury zostały zaniechane, ponieważ akurat tak się składa, że obaj  

z kolegą jesteśmy przedsiębiorcami i w każdy poniedziałek siedzieliśmy po 2,5 godziny. Nikt 

nigdy nie przyszedł na dyżur prezydium. Problem dostania się do prezydium rady nie istnieje, 

ponieważ nasze telefony są ogólnodostępne, jeżeli ktokolwiek chce się umówić to 

wielokrotnie, czy przez Biuro Rady, czy przez sekretariat Starostwa Powiatowego może z 

nami się umówić, bardzo chętnie się spotkamy. Z kolegą jesteśmy cztery razy w tygodniu, w 

biurze Przewodniczącego Rady,v dostępni.   

Starosta Henryk Janowicz: nigdy mi się nie zdarzyło, bo jak poprosiłem Pana 

Przewodniczącego, bądź, co bądź mój przełożony, nigdy nie odmówił. Teraz żeśmy 

rozmawiali, Członkowie Zarządu, stwierdziliśmy, że Pan Przewodniczący w Starostwie jest 

częściej niż komuś się wydaje, po dwa, trzy, albo cztery razy w tygodniu. Nigdy się nie 

zdarzyło, żeby odmówił spotkania z mieszkańcami, nigdy się nie zdarzyło, żeby nie 

przedyskutował pewnych kwestii, a zawsze, jak poproszę któregoś z radnych, Pana 

Przewodniczącego, Wiceprzewodniczących, żeby uczestniczyli ze mną w różnego rodzaju 

imprezach, spotkaniach, szkoleniach zawsze biorą chętnie udział. Dla mnie jest to dziwne, bo 

ustawodawca jasno określił pracę rady, role przewodniczącego, pracę komisji, rolę zarządu  

i rolę starosty. Dziwię się, że po ponad dwóch latach bycia radnym o takie rzeczy się Pan 

pyta.  

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: w Biurze Rady, które jest czynne codziennie  

w godzinach pracy urzędu są pracownice i w każdej chwili jest mój telefon dostępny. Za 

każdym razem, jak ktoś chce się spotkać ten telefon jest udostępniany, albo, jak powiedział 

Starosta, jestem bardzo często w siedzibie starosta i bardzo często takie spotkania, na 

życzenie, się odbywają. Dostosowuję te spotkania do grafika danych osób i dlatego 

odeszliśmy od sztywno określonych dyżurów, ponieważ nie cieszyły się powodzeniem i 

podeszliśmy elastycznie do tych spotkań.  
Radny Andrzej Katarzyniec: Panie Tomku, ja myślę, że, jakby Pan przekazał 

Przewodniczącemu Rady telefony tych osób, które były zainteresowane spotkaniem to myślę, 
że na te telefony zadzwonią i się umówią.  
Radny Zbigniew Białkowski: dla mnie jest to trochę dziwne, że skoro Radny pyta, kiedy są 
dyżury to się Go trochę strofuje. Myślę, że to trochę nie tak, bo powinien wiedzieć, bo ludzie 

się nas naprawdę pytają o pewne rzeczy. Jeśli nas się ktoś spyta, kiedy jest dyżur, to mam 

prawo na to odpowiedzieć, a więc myślę, że jest zasadne kolegi pytanie i oczywiście dobra 

odpowiedź pozostałych osób. Tylko nie rozumiem takiej dygresji niepotrzebnej.  

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: ja mam na tyle dobry zawód, bo mam nienormowany 

czas pracy i zawsze staram się dostosować do potrzeb zainteresowanych osób. 

Starosta Henryk Janowicz: proszę o zamknięcie dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: właśnie to chciałem uczynić. 
8. Informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: szczegółowa informacja z prac Zarządu Powiatu 

została przesłana radnym wraz z materiałami na sesje, czy są pytania do przedstawionej 

informacji. 
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Radni nie złożyli pytań.  

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik o godz. 10
35

 ogłosił 15 minut przerwy w obradach 

sesji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik o godz. 10
50

 wznowił obrady sesji. W dalszych ordach 

sesji brało udział 18 radnych. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

     1) zmian budżetu, 
     Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Skarbnika Powiatu Elżbietę Bielecką o 

przedstawienie uzasadnienia do projektu uchwały. 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: tą uchwałą dochody i wydatki powiatu żagańskiego 

wzrastają o 292.483,00 zł. Zmniejsza się środki otrzymane z funduszu pracy o 40.645,00 zł. 

Zwiększamy o wypracowane środki naszych jednostek: SOSW w Żaganiu 628,00 zł, ZSTiL  

w Żaganiu 3.000,00 zł, PUP w Żaganiu 1.000,00 zł. Otrzymaliśmy również środki w 

wysokości 180.000,00 zł z Gminy Wymiarki i 100.000,00 zł z LUW na realizację inwestycji 

pn. „Przebudowa drogi dojazdowej do gruntów rolnych ul. Polna w Wymiarkach”. O 

wysokości dotacji z LUW jeszcze decyzji nie otrzymaliśmy i jest to prognozowana dotacja. 

Otrzymaliśmy środki na dwa nowe zadania, są to zadania finansowane w całości przez 

WFOŚiGW: „Eko – Festyn Powiatu Żagańskiego – 10.000,00 zł; „Piękno Natury Powiatu 

Żagańskiego – 38.500,00 zł oraz wkład własny powiatu 16.500,00 zł. W wyniku 

wprowadzonych zmian budżet powiatu wzrasta o 292.483,00 zł.  

  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie.  

Z-ca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Stefan Gołek: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki i Infrastruktury Tomasz Kwarciński: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja zaopiniowała projekt uchwa-

ły pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radny Zbigniew Białkowski: chciałbym, aby Pani Skarbnik odniosła się do załącznika nr 2 

dz. 801 i 853. 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: w tym dziale projekt „Modernizacja kształcenia zawo-

dowego” został zmieniony w klasyfikacji z paragrafu 801 na 853 w związku z tym, żeby mieć 
tak samo ewidencjonowane wydatki, jak otrzymujemy środki.  

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

     2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2017 – 

2024, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Skarbnika Powiatu Elżbietę Bielecką o 

przedstawienie uzasadnienia do projektu uchwały. 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: wieloletnia prognoza finansowa, załącznik nr 1 ulega 

zmianie w związku z tym, że zostały wprowadzone zmiany w uchwale budżetu po stronie 

dochodów i wydatków. Również ulega zmianie załącznik nr 2 Przedsięwzięcia ulega zmianie 

„Modernizacja kształcenia zawodowego w powiecie żagańskim” przenosimy z zadań mająt-
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kowych na zadania bieżące 542.000,00 zł w związku z tym, że zostały ustalone zadania, które 

są pomocami dydaktycznymi i będą klasyfikowane w wydatkach bieżących. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie.  

Z-ca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Stefan Gołek: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki i Infrastruktury Tomasz Kwarciński: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja zaopiniowała projekt uchwa-

ły pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

     3) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej pw. św. Mikołaja 

Biskupa w Jeleninie, Jelenin 81A, 68 – 114 Tomaszowo na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków znajdujących się na obszarze Powiatu Żagańskiego, 
  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił o Przewodniczących Komisji Stałych o 

przedstawienie opinii do projektów uchwał od Nr XXIV.3.2017 do Nr XXIV.8.2017. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekty uchwał pozytywnie.  

Z-ca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Stefan Gołek: komisja 

zaopiniowała projekty uchwał pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: 

komisja zaopiniowała projekty uchwał pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki i Infrastruktury Tomasz Kwarciński: komisja 

zaopiniowała projekty uchwał pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekty uchwał pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja zaopiniowała projekty 

uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radny Tomasz Kwarciński: skoro obradujemy nad całym blokiem uchwał w sprawie dotacji 

dla parafii na zabytki to chciałbym się podzielić z taką refleksją, bo zobaczyłem zestawienie 

wniosków, jakie były składane. Moim zdaniem ta kwota 60.000,00 zł powinniśmy, jako radni 

się zastanowić nad tym, czy nie zwiększyć tej kwoty, nawet dwukrotnie. Kwota 60.000,00 zł 

na skalę całego powiatu to jest kropla w morzu potrzeb. Sprawa jest taka, że 60.000,00 zł to 

jest kwota, którą starostwo wydaje na drukarki, papier, materiały eksploatacyjne, są to tego 

rzędu kwoty. Myślę, że na tak ważne sprawy, jak zabytki, nasze bogactwo kulturowe nie 

powinniśmy żałować pieniędzy, tym bardziej, że jak się spojrzy na te wnioski i kwoty, które 

przyznajemy, to są bardzo zaniżone. Jeszcze trzeba powiedzieć, że nie wszystkie wnioski 

zostały uwzględnione np. nie ma tutaj Parafii Rzymsko – Katolickiej Św. Józefa w Żaganiu  

i robót budowlanych, prac konserwatorskich, elewacji kościoła Św. Krzyża, bardzo ważna 
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inwestycja, z którą ta parafia się boryka już od bardzo długiego czasu. Myślę, że powinniśmy 

się zastanowić nad tym, czy nie zwiększyć dwukrotnie dotacji na zabytki, tak, żeby te kwoty 

były jakoś znaczące w budżetach tych inwestycji. 

Starosta Henryk Janowicz: przede wszystkim ta uwaga powinna być kierowana, jak 

tworzyliśmy budżet. Powinien Pan Radny wyjść z inicjatywą, zaproponować przy uchwalaniu 

budżetu na 2017 rok. My analizowaliśmy i propozycja, jak została skierowana miała na celu 

polepszenie, udoskonalenie i wspieranie tego, co wychodzi z dolnej inicjatywy, jeżeli chodzi 

o wszystkie zabytki. Nie tylko kościoły, bo wcześniej były współfinansowane zabytki osób 

prywatnych, instytucji, stowarzyszeń i też to realizowaliśmy. Propozycje należy składać przy 

tworzeniu roku budżetowego, a nie dzisiaj, to jest tylko i wyłącznie sugestia. Takie 

propozycje będziemy przygotowywać w miesiącu wrześniu, realizować plan budżetowy na 

2018 rok w miesiącu grudniu. 

Radny Tomasz Kwarciński: dziękuję za takie pouczenie już po raz kolejny przez Pana 

Starostę. Na pewno wezmę sobie takie uwagi do serca, aczkolwiek musze powiedzieć, że tą 
kwestie, którą pan poruszył to doskonale znam, a zgodnie z zasadami obowiązującymi w 

samorządzie, na każdym etapie roku budżetowego można wnioskować o zmiany w budżecie i 

nie jest to nic nadzwyczajnego, zresztą nawet dzisiaj dokonaliśmy taką uchwałę. Tak, że 

spokojnie można tego typu operacje wykonywać i w tym kontekście ta uwaga jest nie do 

końca merytoryczna. W momencie, kiedy uchwaliliśmy 60.000,00 zł to jeszcze nie było 

wiadomo, jakie będą składane wnioski, na jakie kwoty i jakie będą potrzeby. Też dobrze by 

było, żebyśmy do tej uchwały i zawiadomienia o porządku obrad dostali całościowe 

zestawienie tego, jakie były potrzeby i jakie mikroskopijne kwoty my na takie poważne i 

ważne inwestycje przyznaliśmy. Myślę, że środki w budżecie, jak najbardziej są na to, 

chociażby można to przełożyć z pieniędzy, które przeznaczone były na wynagrodzenia 

osobowe, jeśli chodzi o Zarząd, bo wiadomo, że Zarząd jest teraz czteroosobowy i z tego 

tytułu mamy 25.000,00 zł zagwarantowane. Myślę, że powinniśmy się pochylić nad tą 
kwestia i sprawić, żeby te kwoty były naprawdę poważne. 

Radny Leon Cuprych: chciałem zwrócić uwagę na taki fakt, jako radni zajmujemy się tym od 

początku kadencji i ta kwota ciągle rośnie. My nie mamy sfinansować całej inwestycji i np. 

Chotków przez okres od 2007 roku dostał od powiatu żagańskiego 9.000,00 zł, ale to były 

pieniądze, które nam były potrzebne, bo dostaliśmy 4.000,00 zł, czy 5.000,00 zł, ale robiliśmy 

badanie gruntu za 8.000,00 zł. To była podstawa do tego, żeby występować z wnioskiem do 

ministerstwa, czy do urzędu marszałkowskiego, bo tam są pieniądze. Powiat nie jest 

instytucją finansującą całe inwestycje na zabytkach. Chotków wydał już prawie 2.000.000,00 

zł na kościół, a 9.000,00 zł było z powiatu i to było pomocne po to, żeby wystąpić o dalsze 

działania. Niektórzy wnioskodawcy wpisują wartość całej inwestycji, a w naszym 

regulaminie możemy dać do 50%. Kolejny przykład, Chotków nie występował do powiatu o 

ośrodki, z tego względu, że nie dostał środków z ministerstwa i teraz przekazanie dla 

Chotkowa np. 4.000,00 zł byłoby zupełnie bezsensowne skoro nie ma dotacji na dalsze 

działania. W moim przekonaniu jest to bardzo racjonalne działanie i zwiększanie kwoty, 

kiedy my mamy, jako powiat, dużo innych problemów, to trzeba to rozważyć.  
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik zamknął dyskusje.      

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych.     

     4) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej pw. Marii Magdaleny 

w Brzeźnicy ul. Zielonogórska 25, 68 – 113 Brzeźnica na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabyt-

ków znajdujących się na obszarze Powiatu Żagańskiego, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych.  
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     5) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej pw. Nawiedzenia 

NMP  

w Żaganiu, ul. Podgórna 16, 68 – 100 Żagań na prace konserwatorskie, restaura-

torskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znaj-

dujących się na obszarze Powiatu Żagańskiego, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych.  

     6) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej pw. św. Jan Chrzcicie-

la w Chichach, Bobrzany 88, 67 – 320 Małomice na prace konserwatorskie, restau-

ratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

znajdujących się na obszarze Powiatu Żagańskiego, 
Radny Tomasz Kwarciński: Panie Przewodniczący, ja w kontekście tych uchwał chciałem 

zabrać głos w dyskusji, a Pan mi uniemożliwił. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: ale ja zamknąłem dyskusję.  
Radny Tomasz Kwarciński: Pana statut nie obowiązuje?  

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

     7) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej pw. św. Jan Chrzcicie-

la w Dzietrzychowicach, Dzietrzychowice 82, 68 – 111 Miodnica na prace konser-

watorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do reje-

stru zabytków znajdujących się na obszarze Powiatu Żagańskiego, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych.  

   8) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej pw. Wniebowzięcia 

NMP w Żaganiu, pl. Klasztorny 2, 68 – 100 Żagań na prace konserwatorskie, re-

stauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

znajdujących się na obszarze Powiatu Żagańskiego, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych.  

     9) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Gminy Gozdnica na 

dofinansowanie zadania inwestycyjnego „Przebudowa dróg gminnych 100924F, 

100926F, 100917F w m. Gozdnica”, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Skarbnika Powiatu Elżbietę Bielecką o 

przedstawienie uzasadnienia do projektu uchwały. 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: ta uchwała jest konsekwencją uchwały intencyjnej z 12 

września 2016 roku oraz wprowadzeniem do budżetu, po stronie dotacji, dotacji dla Gminy 

Gozdnica kwoty 240.000,00 zł.  

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie.  

Z-ca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Stefan Gołek: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki i Infrastruktury Tomasz Kwarciński: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja zaopiniowała projekt uchwa-

ły pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

   10) udzielenia dotacji celowej Gminie Brzeźnica, 
  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Skarbnika Powiatu Elżbietę Bielecką o przed-

stawienie uzasadnienia do projektu uchwały. 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: w załączniku o dotacjach na kulturę wpisana jest kwota 

5.000,00 zł, dotacja dla Gminy Brzeźnica na dofinansowanie imprezy „W maju na pasionku” 

przeznacza się kwotę 3.000,00 zł. 

  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie.  

Z-ca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Stefan Gołek: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki i Infrastruktury Tomasz Kwarciński: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja zaopiniowała projekt uchwa-

ły pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

   11) określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych przekazywanych Powiatowi Żagańskiemu w 2017 roku, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Dyrektora PCPR w Żaganiu o przedstawienie 

uzasadnienia do projektu uchwały. 

Dyrektor PCPR w Żaganiu Anna Kulczyńska: tak, jak pokazywałam w prezentacji, jak wy-

glądały plany finansowe PFRON można zauważyć, że w odniesieniu do roku 2016, budżet 

jest o ponad 40.000,00 zł mniejszy. Środki dzieliliśmy wspólnie z Powiatowym Urzędem Pra-

cy w Żaganiu, dlatego, że część tych zadań musi być sfinansowanych na rehabilitację zawo-

dową osób niepełnosprawnych. Przy propozycji podziału tych środków braliśmy pod uwagę 
wykonania z lat poprzednich. Priorytety, na jakie zwraca nam uwagę Prezes PFRON, stąd 

taka propozycja podziału. 

  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie.  

Z-ca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Stefan Gołek: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Z – ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki i Infrastruktury Tomasz Kwarciński: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja zaopiniowała projekt uchwa-

ły pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

   12) przyjęcia Statutu Związku Powiatowo – Gminnego Powiatu Żagańskiego, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Wicestarostę Marka Koptę o przedstawienie 

uzasadnienia do projektu uchwały. 

Wicestarosta Marek Kopta: prace nad tym statutem trwały stosunkowo długo, bo ponad rok  

i cztery miesiące. Musieliśmy wybrać koncepcję organizacji publicznego transportu zbioro-

wego na terenie powiatu, albo gminy indywidualnie. Wybraliśmy, wspólnie w porozumieniu 

z gminami, koncepcję związku powiatowo – gminnego, czyli wszystkie gminy z powiatu ża-

gańskiego oraz powiat żagański. Ustawa, która została przedłużona do 1stycznia 2018 roku 

obliguje nas do wprowadzenia planu transportu zbiorowego. Jeżeli gminy, czy powiat takiego 

transportu nie opracują, konsekwencje są takie, że nie będzie dofinansowania lub ulg z tytułu 

ulgowych przejazdów środkami komunikacji publicznej. Dotyczy to za równo uczniów, jak i 

ustawowych ulg z tego tytułu. Wypracowaliśmy stanowisko po wielu spotkaniach z przed-

stawicielami gmin, burmistrzami, wójtami, jak również Radców Prawnych poszczególnych 

gmin. Został uzyskany konsensus, ten projekt statutu musiał być uzgodniony z wojewodą i tak 

też został wysłany. Rozpoczęto w listopadzie 2016 roku i niestety projekt statutu wracał z 

korektami i poprawkami, które wojewoda zlecił i to musieliśmy bezwzględnie poprawić. Po 

trzykrotnych konsultacjach z wojewodą w końcu statut został uzgodniony. To daje nam zielo-

ne światło do dalszych działań związanych z organizacją publicznego transportu zbiorowego. 

Na dzień dzisiejszy Gminy: Gozdnica, Wymiarki, Iłowa Małomice, Brzeźnica, Niegosławice 

ten projekt statutu zatwierdziły bez uwag. Mam nadzieję, że my również to zatwierdzimy, 

więc będziemy siódmym podmiotem tego związku. Miasto i Gmina Szprotawa dzisiaj ma 

sesję i myślę, że zostanie zatwierdzone. Gmina Żagań w przyszłym tygodniu ma zatwierdzić i 
Miasto Żagań myślę, że zatwierdzi w pierwszej połowie kwietnia, bo takie miałem informa-

cje. Jeżeli będziemy mieli wszystkie uchwały, to pozwoli do dalszych działań, a więc wybór 

zgromadzenia związku, który jest, jak gdyby ciałem, który decyduje o tym związku. Następ-

nie zgromadzenie wybiera zarząd i później opublikowanie wszystkiego, co pozwoli nam za-

cząć opracowywać plan zbiorowego transportu na terenie powiatu żagańskiego i to da nam 

delegację do tego, że od 1 stycznia 2018 roku możemy wejść w transport zbiorowy, zachowu-

jąc prawo do wszelkiego rodzaju opłat z tytułu ulg ustawowo przyjętych. 

  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie.  

Z-ca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Stefan Gołek: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki i Infrastruktury Tomasz Kwarciński: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja zaopiniowała projekt uchwa-

ły pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radny Tomasz Kwarciński: projekt tego statutu i generalnie powołanie takiego związku po-

wiatowo – gminnego to bardzo ważna sprawa dla nas, jako powiatu i dla wszystkich gmin 

powiatu żagańskiego. Ważna tym bardziej, że jest ona obligatoryjna w kontekście ustawy i w 

kontekście zapewnienia zadań związanych z transportem zbiorowym. W mojej ocenie zapro-

ponowany, wypracowany i przedłożony nam projekt w żadnym stopniu nie może być proce-

dowany i jest to absolutnie nie do przyjęcia. Naprawdę powinniśmy się zastanowić i apeluję 
do nas, jako do radnych, żeby jeszcze nie podejmować tej uchwały i nie uchwalać tego statu-

tu, bo zamkniemy sobie drogę do rzeczywistego i bardzo dobrego prezentowania usług trans-

portu zbiorowego w naszym powiecie. Z czego to wynika, musimy sobie zdać sprawę, jaki 

jest kontekst tej całej sprawy. Trzeba pamiętać o tym, że, jeśli chodzi o członków tego związ-

ku to dobrze by było, żeby tam była chociażby Miasto Żagań. Dla Miasta Żagań absolutnie 

nie do przyjęcia jest to, żeby składki członkowskie były w takim zakresie, w jakim były pro-

ponowane na spotkaniach. My nie otrzymaliśmy proponowanego podziału składek członkow-

skich, ale z zestawienia, które zdobyłem, wynika, że np. dla Gminy Brzeźnica składka wynie-

sie około 11.000,00 zł, dla Gminy Wymiarki około 7.000,00 zł, a już dla Gminy Żagań 

75.000,00 zł, a dla Szprotawy to może i 90.000,00 zł. Apeluję do rozsądku, takiej umiejętno-

ści logicznego i racjonalnego myślenia. Jaki jest sens wchodzenia do takiego związku przez 

Miasto Żagań, które samo realizuje z powodzeniem transport zbiorowy, czyli wywiązuje się z 

ustawy, ma wiodącą spółkę komunikacyjną, która z powodzeniem tego typu usługi i od lat 

działającą i można powiedzieć prężną. Ma też zasób własny w postaci ludzi, stacji paliw, ma 

infrastrukturę w postaci przystanków w każdej miejscowości powiatu. Ma bardzo nowocze-

sny i rozbudowany tabór komunikacyjny razem z kadrą kierowców i to wszystko jest. Jaki 

sens jest wchodzić do takiego związku i płacić 75.000,00 zł, nie mając żadnego wpływu na 

wszystkie zadania, które będą realizowane. Zamkniemy Żagań, naprawdę czas się zastanowić 
nad tym, jakie my mamy argumenty, jakie my mamy karty w grze i my powinniśmy mówić 
wręcz, stworzyć takie warunki, żeby Miasto Żagań weszło do tego. Mogę już przewidzieć i 
prawdopodobnie sytuacja będzie tego typu, że jeśli my w takim niedobrym kształcie przyj-

miemy ten statut to np. Gmina Żagań o statusie miejskim nie wejdzie do takiego związku 

gmin i wtedy, co my takiego zrobimy. May jeszcze czas, bo, jak Wicestarosta był uprzejmy 

zaznaczyć, ten czas jest do 2018 roku. Naprawdę nie podejmujmy uchwały, nie róbmy tego 

błędu, bo sobie zablokujemy bardzo ważną sprawę i ważną dla wszystkich mieszkańców. 

Mamy czas możemy się jeszcze spotkać, ja mogę we własnym zakresie zorganizować spotka-

nie Komisji Gospodarki, Miasta i Powiatu, zaprosić wszystkich przedstawicieli wszystkich 

gmin i naprawdę zróbmy to tak, jak powinno to być zrobione, tak, jak waga problemu by na 

to wskazywała.  

Wicestarosta Marek Kopta: Panie Radny Kwarciński, pierwsza sprawa, która mi się nasunęło 

do głowy, to niech Pan pamięta, że to jest sesja Rady Powiatu, a nie sesja Rady Miasta. 

Radny Tomasz Kwarciński: brzydki sposób pouczania mnie. 

Wicestarosta Marek Kopta: proszę mi nie przeszkadzać, ja Panu nie przeszkadzałem Panie 

Kwarciński. Swoje stanowisko niech Pan prezentują na sesji Rady Miasta, jeśli będzie miał 

taką ochotę i wolę, to jest pierwsza sprawa. Druga sprawa, powiat żagański jest równopraw-

nym uczestnikiem tego związku. Proszę nie mylić pojęć, że powiat żagański bierze odpowie-

dzialność za wszystkie gminy, które w tym związku będą lub nie wyrażą takiej chęci. To jest 

oczywiste i próba jakiegokolwiek zamiaru, że to powiat nie stworzył tego związku, jest mylna 

Panie Kwarciński. Powtarzam jeszcze raz, nikt nikogo na siłę do tego związku wprowadzać 
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nie będzie. Jeżeli Miasto Żagań, zresztą Miasto Żagań bardzo aktywnie uczestniczyło w 

uzgodnieniach tego statutu i to nie jest statut, który został stworzony przez powiat żagański, 

czy przedstawiciele powiatu, tylko to jest statut stworzony przez wszystkich przedstawicieli 

gmin, łącznie z ich Radcami Prawnymi. W związku z tym, myślę, że jest Pan daleko niedoin-

formowany w tej sprawie, bo rzucając sprawy, o których Panie nie wie, to lepiej niech Pan, 

Panie Kwarciński nie mówi. Przywołuje Pan jeszcze raz, to jest sesja Rady Powiatu i mówmy 

tylko o związku powiatowo – gminnym w zakresie transportu i tylko w tym zakresie, który 

dotyczy powiatu. Następna rzecz, nie wiem skąd Pan wziął, bo to są dla mnie księżycowe 

dane i tu znów jest Pańska niewiedza, którą Pan wykazał w bardzo dobry sposób. Wysokość 
składek, ich wysokości nie są jeszcze określone, bo jest to kompetencja zgromadzenia związ-

ku, którym również będzie Miasto Żagań i tam się będzie decydować w kwestii wysokości 

opłat. Jeżeli Pan liczy w kategoriach 7 – 10%, to są bzdury, bo te opłaty będą w granicach 

ułamka procenta, tak oceniam. Po za tym, nie wiem skąd Pan wie, jakie będą koszty utrzyma-

nia związku. To należy wyliczyć i to zrobi zgromadzenie, Zarząd Związku. Z kosztów utrzy-

mania związku wyjdzie dopiero, ile będzie kosztować poszczególne gminy, udział w tym 

związku. Więc proszę nie rzucać tutaj cyframi, bo one są nieprawdziwe i zupełnie mówi Pan 

to z kapelusza. Następna sprawa, kto będzie największym beneficjentem transportu zbioro-

wego, no chyba nie Wymiarki, czy inna gmina, Żagań będzie największym beneficjentem 

transportu zbiorowego i Żagań będzie najwięcej korzystał z tych ulg i wszystkiego. W związ-

ku z tym, oczywistym jest, że udział będzie wyższy, ale w równym procencie dla wszystkich. 

Będzie to zależało od dochodów własnych, pomijając subwencje oświatowe, sprzedaż nieru-

chomości itd. Dzisiaj mówienie, kto ile ma mieć udziału w tym związku jest w ogóle nie 

kompetentne do tego, bo nikt jeszcze o tym nie wie. O tym zdecyduje zgromadzenie związku 

i proszę o tym pamiętać. Podkreślam jeszcze raz, powiat żagański jest równoprawnym człon-

kiem tego związku i statut tego związku na równych prawach i równych zasadach tworzyli 

wszyscy jego uczestnicy z własnej nieprzymuszonej woli, również Miasta Żagania. 

Radny Andrzej Katarzyniec: Pan Radny Tomasz w swojej wypowiedzi podkreślił, że Żagań 

posiada spółkę tj. MZK, dobra spółka i teraz pytam wprost, czy ta spółka została już wyelimi-

nowana, z możliwość udziału w konkursie, jeżeli chodzi o przyszły transport zbiorowy na 

terenie powiatu? Ja twierdzę, wprost, jeżeli MZK świadczyłoby tą usługę, to zapewnia jej 

rozwój, dalszy rozwój wspaniały, który do tej pory jest. Dlatego ta uwaga Pana Tomasza 

Kwracińskiego odnośnie spółki, dobra, ale nie eliminujmy tej spółki. 

Radny Tomasz Kwarciński: mówiłem, że jest to atut miasta. 

Radny Andrzej Katarzyniec; ale ten atut miasta może się rozwijać jeszcze bardziej, biorąc pod 

uwagę transport zbiorowy na terenie powiatu, tak, czy nie? 

Radny Tomasz Kwarciński: ale nie przystąpienie miasta wcale nie eliminuje możliwości funk-

cjonowania MZK. 

Radny Andrzej Katarzyniec: ja nie rozważam nie przystąpienia miasta, bo o tym zdecyduje 

Rada Miasta, czy przystąpi Miasto Żagań do tego związku, czy nie. Zobaczymy, jak to bę-
dzie, może, dlatego, mniej nerwowo. 

Radny Zbigniew Białkowski: myślę, że ta dyskusja troszeczkę tak się przesuwa nie w tą stronę 
merytoryczną, o jakiej powinniśmy w ogóle rozmawiać. My, jako powiat mamy w ustawo-

wym swoim obowiązku stworzenie tego transportu, tylko mamy go stworzyć w ten sposób, 

żeby zadawalał wszystkich tych, którzy chcą do niego przystąpić i znajdują się w naszym 

powiecie. Ja potwierdzę słowa Wicestarosty, który mówił, że pracowano nad tym projektem 

dosyć długo, bo ponad rok i to jest prawda, wszyscy się do tego włączyli i ciężko pracowali. 

Dużo rzeczy zostało wypracowanych i na razie ja bym pomijał kwestię, czy ktoś przystąpi, 

czy nie, tylko bym zwrócił uwagę na pewne aspekty, które gdzieś się rozeszły w pewnym 

momencie tego dogadania. Chodzi o to, że nietrudno jest przerzucić kilka kartek i dojść do 

rozdz. VI, w którym wyraźnie jest powiedziane, jakie dochody powinniśmy brać, jakie odrzu-
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cać i na podstawie tego możemy sobie dokładnie wyliczyć, mniej więcej proporcjonalnie, jak 

to będzie składka. Niestety, ta składka jest różna dla różnych gmin, bo oczywiście są one 

mniejsze, większe, mają mniejsze, większe dochody, powiat oczywiście także ma je malutkie, 

skoro tylko 6.000,00 zł miałby, według tego, płacić składki. Natomiast inne gminy niestety 

mają niewspółmiernie większe, dziesięciokrotnie, czy nawet piętnastokrotnie większe. W tym 

momencie każdy sobie zdaje sprawę, że, czy to Żagań, czy Iłowa, czy te większe miejscowo-

ści będą wymagały większego zaangażowania taboru i częstszego poruszania się, większej 

ilości kursów itp. Oczywiście one może będą płaciły więcej, ale jeśli tak, to ja się Was pytam 

o jedną rzecz, jeśli Wy płacicie za coś więcej to chcecie mieć tyle samo, co inni, czy też po-

winniście mieć większe udziały? I tak jest, bo zobaczcie w innych tego typu stowarzysze-

niach, zrzeszeniach itd. udziałowo mają głos, później przy decydowaniu, osoby, które płacą 
większe składki, czy większe pieniądze. Tu chodzi tylko o jedną rzecz, że zostało to sprowa-

dzone do tego, czy ja płacę 6.000,00 zł, czy płacę 95.000,00 zł, bo tyle według moich wyli-

czeń, powinna zapłacić Szprotawa, głos jest jeden i ten sam. Mówi się nam, że to jest jedyne, 

co zatwierdził wojewoda, ja w to nie wnikam, ale wystarczy wejść do internetu i poszukać, 
czy tylko takie zapisy mają statuty innych związków funkcjonujących w Polsce, nie tylko 

takie. Pytanie moje, które było na posiedzeniu komisji, brzmiało tak „czy Panowie zajmujący 

się tym od a do z, na których barkach spoczywa załatwienie tej sprawy, spotkali się ostatnio 

ze wszystkimi wójtami, burmistrzami, czy pytali ich, czy rozmawiali ze swoimi radnymi, czy 

zgodzą się na tego typu zapis w statucie. Czy też trzeba usiąść, pomyśleć nad troszeczkę wy-

modelowaniem tego i tu nikt nie mówi, że nie chce być w tym związku, kwestią jest dopra-

cowania pewnych elementów. Myślę, że jeśli dochodzi do takich sytuacji, że są pewne nieja-

sności, a mamy jeszcze czas, to może warto jest jeszcze usiąść, zastanowić się, porozmawiać, 
dogadać to wszystko, żeby później czegoś takiego nie było, że kogoś wyrzuciliśmy. Nie, ma-

my to zrobić na takich zasadach, że każdy chce do nas przystąpić, a nie to, że my sobie damy 

takie zasady, które nas satysfakcjonują, a pozostałych możemy sobie mieć nie wiadomy, czy 

w poważaniu, czy w czym innym. Ja apeluję do wszystkich, przemyślmy to, spotkajmy się, 
rozmawiajmy, ustalmy, bo to jest dla ludzi, dla wszystkich, nie tylko dla nas zebranych na tej 

sali, czy dla Pana Starosty, czy dla innych osób, nie, jest to dla wszystkich z powiatu. Proszę 
o to, bo widzę też tą dysproporcję i ja się zgodzę z tym, że niektóre gminy podejmą tą uchwa-

łę, bo ja też bym ją chętnie podejmował, jakbym płacił 7.000,00 zł, 6.000,00 zł, czy 11.000,00 

zł, ale, jak już mam zapłacić ileś razy więcej to już się zastanawiam, czy mój wpływ na pew-

ne rzeczy, nie powinien być troszeczkę większy. Co to blokuje, nie wiem, zadajmy sobie py-

tanie, dlaczego ktoś to próbuje blokować, dlaczego ktoś na ten temat nie chce rozmawiać? 

Nie wiem, nie będę sugerował i pozostawmy trzy kropeczki. Tu odwołuję się do Państwa roz-

sądku. Jesteśmy powiatem, my decydujemy o tym i my mamy z mocy ustawy stworzyć to, co 

rozwiąże nam problemy transportowe. Na naszych barkach to spoczywa, ludzie nas ocenią, a 

nie gminy, tylko przede wszystkim nas. To starostwo odpowiada, to starostwo buduje, to sta-

rostwo zaprasza do współpracy gminy i starostwo odpowiada za to wszystko. Naszym obo-

wiązkiem jest to, co powtarzam, wciągnąć wszystkich do tego, żeby przyszli chętnie, współ-

pracowali z nami i żeby ten transport współpracował wszędzie. Tutaj są dla mnie takie trochę 
śmieszne rzeczy, jak Wy sobie to wyobrażacie, że jakaś gmina nie przystąpi, to, co będzie? 

Tak, jak ja usłyszałem, że autobus będzie jechał przez gminę, będzie w niej stawał, a potem 

przejedzie przez kolejną gminę i w następnej będzie sobie stawał gdzieś na uboczu, jak Wy to 

widzicie? Dlatego spójrzmy na to od tej strony i zróbmy to, co do nas należy.  

Starosta Henryk Janowicz: czytajmy ustawy, mówmy o zadaniach. Inne zadanie spoczywa na 

sejmiku województwa, inne powiatach, inne na gminach. To, co Pan przytoczył spoczywa na 

każdym samorządzie z osobna. Jeżeli chodzi o ustawę transportową może sobie stworzyć 
osobno, gmina, związek gmin, związek powiatów i związek powiatów i gmin. My spotykali-

śmy się często, ja przewodniczyłem tym spotkaniom, byli przedstawiciele wszystkich gmin, 
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po dwóch z każdej gminy, a z miasta Żagania przychodziło czterech, siedmiu przedstawicieli. 

Dyskutowaliśmy bardzo długo, podejmowaliśmy kluczowe decyzje i głosowaliśmy nad tym. 

Powiem szczerze, że były sporne tematy, ale ostatecznie kończyły się głosowaniem, wszyscy 

głosowali i głosowania były na tak. Między innymi głosował Pan Burmistrz i jego przedsta-

wiciel, który brał udział w tych rozmowach. Po drugie, ja sobie nie życzę, żeby Radny Powia-

tu decydował za Radnych Gminy, że gmina zagłosuje inaczej, nie będę mówił, kto to powie-

dział i dlaczego to powiedział, to padło. Ja sobie nie życzę, żeby ludziom, społeczeństwu i 

mieszkańcom zabierano troszeczkę demokracji, bo nie tędy droga. Mówienie i głoszeniu tu 

haseł nie ma nic wspólnego z tym, do, czego my podchodzimy, między innymi do tej ustawy 

transportowej. Zanim ja skończę, poproszę swojego zastępcę, żeby pewne rzeczy wyjaśnił. 

Powiem jedno, Panowie, wy sobie nawet nie zdajecie sprawy, że powiat żagański już nie liczy 

80.000 tys. mieszkańców, bo jakbyście doczytali pewne rzeczy, to jakbyśmy my, jako Rada 

Powiatu, a ja wiem, że jesteśmy myślący, to moglibyśmy zostawić gminy samopas i miałyby 

problem. Ja mam inny w tej chwili problem, bo są powiaty, które chcą do nas przystąpić i 
razem z nami organizować to, co my żeśmy już dopracowali i zrobili. O czym to świadczy, że 

zrobiliśmy kawał dobrej roboty, tej pracy, którą żeśmy włożyli nikt nie jest w stanie wycenić. 
Inne powiaty to zauważyły i chciałyby do nas przystąpić. Ten statut jest w tej chwili przegło-

sowywany przez gminy i skoro siedem gmin przegłosowało to, co tam inaczej ludzie myślą, 
inaczej kalkulują. Te procenty, które tu wyskakują, one dopiero będą. Zgromadzenie ma to do 

siebie, że będzie ustalało pewne kryteria na bazie tego, co zatwierdził nam wojewoda. Żeby to 

miało moc urzędową, musimy po kolei, zgodnie ze statutem i zgodnie z wytycznymi przegło-

sować na wszystkich Radach Gmin i na Radzie Powiatu. Tam nie ma żadnych niespodzianek, 

nie ma nic ukrytego, nie ma żadnej fikcji i nie ma żadnego czynnego, negatywnego stosunku 

wobec mieszkańców. Wręcz przeciwnie, to pozwoli włodarzom gmin, między innymi i Staro-

ście, dopuścić każdego mieszkańca do możliwości rozliczenia ulgi, jak mu się należy. W po-

staci tego związku, który żeśmy powołali będziemy mogli egzekwować te pieniądze od mar-

szałka, rozliczać i między innymi, to, co powiedzieli Radni Miasta i Gmin, Powiatu, będzie-

my mogli wybrać, w ramach konkursu lub bez konkursu, przewoźnika, który będzie stosował 

te ulgi, będzie rozliczał i będzie mógł poszerzać swoje możliwości finansowe. Mówienie, 

narzucanie, decydowanie za Radnych Miasta i Gminy, nie tędy droga.  

Wicestarosta Marek Kopta: chciałbym potwierdzić to, co powiedział Pan Starosta, bo nie 

wiem, czy Radny Białkowski i Kwarciński wiecie, że powiaty, które nie mają 80.000 tys. 

mieszkańców, a do takich należy Żagań, nie mają obowiązku opracowywania takiego planu. 

Dlatego to mówię, bo w uzgodnieniu z Burmistrzami i Wójtami przyjęliśmy jedną z możli-
wych, wydaje się najlepszą na nasze warunki, formę, czyli związku powiatowo – gminnego. 

My, jako powiat, mimo, że prace trwają bardzo długo, jesteśmy jednym z najbardziej zaawan-

sowanych powiatów, jeżeli chodzi o organizację zbiorowego transportu. Chciałem do Pana 

Białkowskiego powiedzieć tak, skąd u Pana biorą się cyfry. Może Pan nie przeczytał statutu, 

namawiam do tej lektury, cyt. z projektu statutu „do kompetencji zgromadzenia należy w 

szczególności podejmowanie uchwał dotyczących zobowiązań finansowych Zarządu, podej-

mowanie uchwał w sprawie wysokości składek członkowskich”. Zgromadzenie wspólników 

oceni, czy to będzie 0,5 procenta, czy 0,10% i te kwoty będą skrajnie różne niż Panowie tutaj 

mówicie. Następna sprawa, jeśli chodzi o przedstawicielstwo, posyłam do lektury ustawy o 

samorządzie powiatowym, jak i ustawy o transporcie zbiorowym, gdzie jest napisane „zasady 

reprezentacji powiatu w związku określa Rada Powiatu z tym, że w skład zgromadzenia 

wchodzi po dwóch reprezentantów powiatów uczestniczących w związku”, „w związku po-

wiatowo – gminnym stosuje się odpowiednie przepisy dotyczące związku powiatów”. Czyli 

nie ma innego wyjścia i musi być po dwóch przedstawicieli z każdej gminy, myśmy przyjęli 
wariant, że będą to burmistrzowie, wójtowie i starosta oraz rada gminy może wybrać po jed-

nym przedstawicielu z gminy i nie musi to być radny tylko może być mieszkaniec gminy. Tak 
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ta sprawa wygląda na dzień dzisiejszy. Jeszcze raz podkreślam, ten dokument, statut jeszcze 

niczego nie rozstrzyga, tylko pozwoli nam wprowadzenie procedury zakończenia planu trans-

portu zbiorowego. Jeżeli tego nie zrobimy, to proszę pamiętać, że odpowiedzialność nie spad-

nie na powiat, ludzie nie przyjdą do nas, tylko przyjdą do gmin, które ewentualnie nie wejdą 
w struktury tego związku i będą musieli sobie radzić razem.  

Radny Leon Cuprych: chciałem uzupełnić wypowiedź Wicestarosty §14, bo tutaj Pan Biał-

kowski mówi nie wygłupiajmy się, proszę Pana my jesteśmy poważni, my się nie wygłupia-

my, tylko proszę sobie doczytać §14 „do kompetencji zgromadzenia należy w szczególności 

uchwalenie zmian statutu”. Czyli w tej chili my podejmujemy jakby drogę, preludium do roz-

poczęcia działalności, a zgromadzenie również będzie miało prawo wnosić zmiany do statutu. 

Panie Przewodniczący składam wniosek formalny o zamknięcie dyskusji i przeprowadzenie 

głosowania, bo taka dyskusja była na komisjach. W związku z tym, że jest 21 radnych i prawo 

stanowi o tym, że po przez głosowanie wyrazimy swoje stanowisko. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie wniosek formalny o zamknię-
cie dyskusji. 

Radny Zbigniew Białkowski: Panie Przewodniczący, zostały odwrócone moje słowa, więc 

chciałem się do tego odnieść. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: niestety padł wniosek i ja muszę go poddać pod gło-

sowanie. 

Radny Zbigniew Białkowski: uważam, że po wypowiedziach Panów Radnych, ja powinienem 

sprostować, bo moja wypowiedź, czego innego dotyczyła. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: to źle Pan uważa, ja musze przeprowadzić głosowa-

nie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie wniosek formalny o zamknię-
cie dyskusji. 

Radny Zbigniew Białkowski: ale to jest ważne, dlaczego nie możemy rozmawiać. Po co te 

sesje, jak radni nie mogą rozmawiać w tak ważnych sprawach. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: stwierdzam, że wniosek formalny został przyjęty przy 

2 głosach „przeciwnych”, 16 głosach „za”.  

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta przy 16 głosach „za”, 1 „przeciwnym”, 1 „wstrzymującym” przy 

udziale 18 radnych. 

   13) dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju 

szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół 

ponadpodstawowych i specjalnych, na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 
sierpnia 2019 r, 

Przewodniczący rady Mirosław Gąsik poprosił Naczelnika Wydz. OKT Michała Ciska o 

przedstawienie uzasadnienia. 

Naczelnik Wydz. OKT Michał Cisek: projekt uchwały jest wynikiem poprzedniej uchwały, 

czyli planu sieci szkół. Projekt uchwały był opiniowany przez Lubuskiego Kuratora Oświaty, 

który wydał pozytywną opinię. Projekt był również opiniowany przez związki zawodowe  

i uwagi związków zawodowych, między innymi NSZZ Solidarność zostały uwzględnione w 

tym projekcie. Lubuski Kurator Oświaty wyraził zgodę na zmiany zaproponowane przez 

związki. 

  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie.  

Z-ca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Stefan Gołek: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki i Infrastruktury Tomasz Kwarciński: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja zaopiniowała projekt uchwa-

ły pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

    14) powierzenia Gminie Żagań o statusie miejskim zadań z zakresu prowadzenia po-

wiatowej biblioteki publicznej w 2017 roku. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik przedstawił projekt uchwały i zapytał radnych, czy 

jest taka potrzeba, aby Naczelnik Wydz. OKT przedstawiał uzasadnienie. 

Radni poinformowali, że nie ma takiej potrzeby. Projekt uchwały był omawiany na posiedze-

niu komisji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie.  

Z-ca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Stefan Gołek: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki i Infrastruktury Tomasz Kwarciński: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja zaopiniowała projekt uchwa-

ły pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

10. Interpelacje radnych. 
Radny Zbigniew Białkowski: składam interpelację w sprawie ul. Piastowskiej w Żaganiu. Na 

wprost kościoła parę lat temu wstawiliśmy tam nowe słupki i był tam kiedyś wypadek, 

zdarzenie i jeden z tych słupków jest bardzo powyginany. Prosiłbym o to, żeby go po prostu 

wymienić na nowy, bo to nie zdobi, a szpeci całą infrastrukturę, która została zrobiona. 

Radny Tomasz Kwarciński: na początku chciałbym się odnieść do tych świstków, które nam 

przekazano na początku obrad tj. rozstrzygnięcie nadzorcze wojewody z 19 grudnia 2016 

roku, pytanie, dlaczego tak późno nam się takie rzeczy przekazuje? Informacja od marszałka 

województwa i między innymi są tutaj załączone jakieś, nie wiem, jak to nazwać, jakieś 
anonimy, pomówienia, które dotyczą, powiedziałbym tak ogólnie, sytuacji w jednej z 

placówek oświatowych podległych powiatowi. Mam pytanie, dlaczego zostało to nam 

przekazane, jaki jest cel tego i jak Starosta ustosunkuje się do tych spraw, które są tutaj 

poruszone? Ja tylko nadmienię, bo nie wiem, czy wszyscy się zapoznali z tymi paszkwilami, 

że są tutaj takie sformułowania, które określają Panią ……………….., czy osoby 
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funkcjonujące w ramach ważnej placówki oświatowej w ten sposób, że jest wprost napisane, 

że jeden z pracowników ma konflikt z prawem, jest napisane, kto ma skłonności do 

narkotyków i wszelkiej maści środków odurzających, przychodzi do pracy odurzony 

narkotykami, taka sytuacja miała miejsce w zeszłym roku, niejednokrotnie był w stanie, który 

nie pozwalał zaopiekować się dziećmi, cudem jest, że nie doszło do tragedii. Pani ……….. 

razem z ……………………… są parą, takich rzeczy się tu dowiadujemy. Pan Starosta, czy 

Pan Przewodniczący był łaskaw nam takie pismo oświadczyć, że ………………….. jest parą 
i darzą się uczuciem z ……………….. O tym ……………………, że jest bezczelny, 

chamski, opryskliwy i wulgarny, jest krzykaczem, nie potrafi zająć się swoim 

……………….. Motywacja jest związana z prywatną wdzięcznością, że …………………… i 

……………………… załatwiają swoje prywatne interesy związane z zażyłością z Panią 
……………….., że destabilizuje placówkę. Dowiadujemy się jeszcze takich ważnych rzeczy, 

że …………………..…………………… pomagała ……………………. wyremontować 
…………………………………., że panuje atmosfera pomówień i złej pracy. Dowiadujemy 

się o manipulacji, wynoszeniu rzeczy, pomocy dydaktycznych, wynoszeniu podnośnika, o 

powiększaniu swoich dóbr materialnych kosztem dzieci niepełnosprawnych, a także między 

innymi o tym, że ma chorobliwy charakter i powszechnie widomo, że ……………………….. 

Takie rzeczy, nie wiem, czy od Przewodniczącego, czy Pana Starosta, przekazuje się nam do 

wiadomości, żebyśmy może się z tym zapoznali. Mam pytanie, na jakich zasadach nam to jest 

przekazywane? Dlaczego anonimy są przekazywane radnym, szczególnie w kontekście takim, 

że niejednokrotnie prosiliśmy o inne anonimy, których nam nie przekazywano. Dlaczego, 

jeśli coś jest zbieżne z funkcjonowaniem ze stanowiskiem Starosty to zaraz jest cały plik 

dokumentów, zaraz pojawiają się jakieś anonimy, paszkwile i to takiego największego sporu, 

coś, co można powiedzieć, że obrzydliwe to tak naprawdę, jak nic nie powiedzieć. Naprawdę, 
ja we własnym imieniu, proszę, żeby takich rzeczy i takich pomawiających ludzi, nam tutaj 

nie uskutecznić, żeby nam takich dokumentów z anonimami nie przekazywać. Uderza się w 

ważne osoby, osoby, które mają społeczny autorytet, uderza się także w placówkę, pokazuje 

się, oczywiście w krzywym kontekście, zwierciadle, co się dzieje w jednej z placówek 

oświatowych. Moim zdaniem ten dokument też powinien mieć dalszy ciąg, jeśli chodzi o 

procedurę prawną. Tak na gorąco, to, co zobaczyłem dzisiaj w materiałach przedłożonych na 

sesję i też w tej sprawie chciałbym się zapytać, dlaczego do tej pory radnym nie przekazano 

mojego stanowiska odnośnie odpowiedzi na interpelacje w sprawie SOSW? Jasno tam było 

określone, a minęło już z półtora miesiąca czasu, że proszę żeby wszyscy radni otrzymali tą 
odpowiedź, szczególnie w kontekście takim, że na sesji grudniowej Pan Gołek zawnioskował 

o to, żeby odpowiedź na interpelacje była przekazana radnym. Większość radnych 

pozytywnie się do tego ustosunkowała, odpowiedź była przekazana, ale już moje odpowiedzi 

i o co wnioskowałem już nie było przekazane. Czyli, odpowiedzi radnego proceduralnie 

napisanej, z imienia i nazwiska, z prośbą, żeby była przekazana radnym, to się nie przekazuje, 

a paszkwile, które pomawiają, uderzają, które naruszają dobre imię prawych ludzi, przekazuje 

się nam, z czego to wynika? Następna rzecz, bardzo związana z tym tematem i pokazująca 

też, gdzie jesteśmy i jakie rzeczy się dzieją w powiecie w tej kadencji. Dobrze, że jest na sali 

dyrektor jednej ze szkół i dobrze, że będzie mógł się ustosunkować do kwestii, o której 

dowiedziałem się podczas swojej współpracy ze związkami zawodowymi. Mamy do 

czynienia z sytuacją w jednej ze szkół, jest to sytuacja świeża, że jednego z nauczycieli chce 

się podać do komisji dyscyplinarnej przy wojewodzie, czyli nad zwyczajniej w świecie chce 

się go zwolnić przez to, że zostało wysłane pismo przez starostwo, w którym domaga się 
wyciągnięcia konsekwencji wobec tego nauczyciela, a argumentami, załącznikami do tego są 
kopie z portalu społecznościowego facebook z prywatnego konta tego nauczyciela, Między 

innymi takie rzeczy tam są udostępnione, jak chociaż serial „Ucho prezesa”, jak chociażby 
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sprawa związana z Wielką Orkiestrą Świątecznej Pomocy i ochroną tej Orkiestry. Są tam też 
udostępnione satyryczne grafiki, które…. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: Panie Radny, proszę te pytania ścieśniać, bo są 
jeszcze inni w kolejce.  

Radny Tomasz Kwarciński: sesję mamy raz na parę miesięcy i myślę, że krzywda się nie 

stanie, bierzemy diety za taką pracę i jak będziemy trzy, czy cztery godziny, czy nawet pięć, 
to spokojnie, bo myślę, że w ważnych sprawach dla powiatu, możemy to wszystko 

powyjaśniać. Sprawa dotyczy jednej ze szkół w Żaganiu, jest tutaj, mówiąc kolokwialnie, 

dyrektor „60”, chciałbym, aby, jeśli byłby uprzejmy, powiedział, czy taka jest prawda, czy 

rzeczywiście taka sytuacja mam miejsce, czy tego typu pismo ze starostwa zostało 

wystosowane, czy był to rodzaj nacisków i czy rzeczywiście przez udostępnianie 

satyrycznych filmów w postaci „Ucho prezesa” doszliśmy do tego, że przez to stawia się 
kogoś przed komisją dyscyplinarną i próbuje się go szykanować. Naprawdę takie powinny 

być standardy? Dodam tylko, że sprawa dotyczy radnego Miasta Żagania, nauczyciela 

wychowania fizycznego, osoba o bardzo dużym autorytecie wśród mieszkańców, która w 

ostatnich wyborach miała jeden z lepszych wyników do Rady Miasta, poparł ją jeden z 

większych współczynników ludzi i taka osoba powinna być, tak naprawdę wzorem i taka 

osoba powinna być pokazywana, jako ktoś, kto przyciąga do takiej szkoły przez to, że jest 

taki nauczyciel, z takim autorytetem, z takim dorobkiem społecznym….. 

Radny Leon Cuprych: Panie Przewodniczący, w kwestii formalnej…  

Radny Tomasz Kwarciński: ja jeszcze nie skończyłem, jak skończę, to będą wnioski formalne 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: ja Pana już raz prosiłem o ścieśnianie, drugi raz 

proszę. 
Radny Tomasz Kwarciński: dobrze, tylko naprawdę chciałbym, żeby odnieść się do tego 

zagadnienia, bo dla mnie są to standardy kompletnie nieprzystające do tego, o czym mówi 

Pan Starosta, chociażby o tej demokracji i o tym dobrym podejściu do ludzi, zupełnie o tym 

nie świadczy. Proszę o wyjaśnienia tej kwestii w trybie wyjaśniającym i pilnym. Następna 

sprawa, chciałem się zapytać o sytuację w innym ośrodku, w innej placówce oświatowej 

podlegającej pod powiat żagański. Chodzi o PPP w Żaganiu, powziąłem informacje o 

licznych patologiach, które zgłaszają pracownicy. Sytuacja jest na tyle poważna, że wiem, że 

już zajęło się tym w jakiś sposób starostwo. Chciałbym poprosić Panią Dyrektor o 

naświetlenie tej sytuacji, czego dotyczy. Wiem, że sprawa ociera się o kwestię prawną i 

sprawy sądowe, jeśli nie to proszę mnie wyprowadzić z błędu. Poprosiłbym też Pana 

Naczelnika o powiedzenie, co w tej sprawie wie, jakie były czynności podejmowane, wiem, 

że miało być jakieś spotkanie, bo o tym, myślę, też powinniśmy wiedzieć, bo jest to bardzo 

ważna instytucja w zasobach naszego powiatu. Co tam się dzieje pod kątem relacji 

pracowniczych?  

- Następna kwestia, chciałem zapytać, w ramach swoich interpelacji, o czystość dróg w 

powiecie żagańskim. Mieszkańcy mi zgłaszają, liczne uwagi, co do czystości dróg, chociażby 

do ul. Kolejowej, Dworcowej, Bolesławieckiej. Zgłaszają, że jest bardzo dużo liści, bardzo 

dużo nieczystości, ulice są nieposprzątane po zimie. Z czego ta sytuacja wynika i czy będzie 

w jakiś sposób naprawiona? 

Radny Tomasz Kwarciński: Panie Przewodniczący, czy Pan pozwolił przedstawicielowi 

„Solidarności” na zabranie głosu? 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: nie, nikt się do mnie nie zwracał. 

Radny Tomasz Kwarciński: ja chce powiedzieć tak. Są tutaj z nami rodzice związani  

z Ośrodkiem Szkolno Wychowawczym, są nauczyciele, jest przedstawiciel „Solidarności”, 

czekają na swoją wypowiedź, na swój czas, na poruszenie ważnych dla nich bolących kwestii. 

Myślę, że sprawa zainteresuje nas tutaj, jako radnych i myślę, że powinniśmy tutaj udzielić 
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głosu Pani ………………….., która zabierze głos w kwestii bardzo merytorycznej, drobnej 

sprawie, ale bardzo ważnej z punktu widzenia rodziców i dzieci.  

Radny Roman Śliwiński: interpelacja podręcznikowa, dotyczy placu przed budynkiem 

starostwa po lewej stronie. Cel, uprzątnięcie tego terenu. Z niepokojem obserwuję teren 

przyległy do Starostwa Powiatowego, na którym robi się następne składowisko śmieci, typu 

Moczyń.  
W związku z powyższym moja interpelacja dotyczy, proszę z wystąpieniem do firmy 

odpowiedzialnej za utrzymanie porządku, ładu i czystości na terenie Miasta Żagania,  

o przymuszenie właściciela danej posesji celem usunięcia tego wysypiska, jest tam papa, 

beton, gruz. Panie Przewodniczący, tak powinna wyglądać interpelacja wg. podręcznika, 

krótko, zwięźle, czego dotyczy, proszę tego przestrzegać. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: zgadzam się z Panem w całej rozciągłości.  

Innych interpelacji radni nie składali. 

11. Odpowiedzi na interpelacje. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: poprosił o udzielenie odpowiedzi na interpelacje. 

Starosta Henryk Janowicz:  

- w odpowiedzi na złożoną interpelację przez Radnego Zbigniewa Białkowskiego w sprawie 

ul. Piastowskiej w Żaganiu. Zgadzam się, bo podczas objazdu dróg stwierdziliśmy, że jest 

uszkodzony jeden ze słupków podczas kolizji drogowej. Słupek został zamówiony, ale my 

musimy przejść pewną procedurę, bo pewne rzeczy mamy ubezpieczone, musieliśmy to 

zobaczyć, uznaliśmy, że zamówimy. Zamówiliśmy i słupek w przyszłym tygodniu będzie 

wymieniony. Była to słuszna uwaga i będzie to zrobione. Bo rzeczywiście były zrobione 

nowe chodniki, było zrobione nowe zabezpieczenie, bo tam kiedyś doszło do kolizji 

drogowej, została starsza Pani potrącona. Słuszna uwaga, to będzie w przyszłym tygodniu 

załatwione.  

- w nawiązaniu do wypowiedzi Radnego Tomasza Kwarcińskiego. Pomijam tematy, które 

mówił Pan Radny Kwarciński z tego względu, że są to pytania przede wszystkim kierowane 

do Pana Przewodniczącego. Jeżeli chodzi oprawne rzeczy to ja się nie będę wypowiadał. 

Moim skromnym zdaniem, jako Starosty, jako Radnego Powiatu, jako mieszkańca powiatu, 

jako ojca i przede wszystkim dziadka, ja bym nigdy takich tematów nie poruszał i nie będą 
poruszał, bo takich anonimów do mnie, jako do Starosty, pisemnych i telefonicznych 

mnóstwo dociera. Nie reagowałem, nie reaguję i nigdy nie będę o tym z nikim rozmawiał  

i grzechem jest, że ktoś próbuje takim czymś robić sobie aplauz na sesji, ale to tylko 

świadczy o osobie, która to robi. Powiem tak, ja zawsze bazowałem, jako Przewodniczący 

Zarządu, jako osoba i jako Radny Powiatu na informacjach, jakie mi dostarczali pracownicy 

starostwa w postaci audytu wewnętrznego, kontroli wewnętrznej i sprawozdań. To jest dla 

mnie argument, którym ja muszę się posiłkować. 
   - w odpowiedzi na interpelację złożoną przez Radnego Romana Śliwińskiego.  Rzeczą 

normalną jest, że trzeba dbać o porządki. Takie pismo wyszło z powiatu. Kazałem się tym 

zając Wicestaroście i Naczelnikowi Wydziału i jest w pewnym sensie ten temat załatwiany.  

  - odpowiadam Panu Kwarcińskiemu, porządek na ulicach. Nie wiem, czy Pan zauważył, że na 

ulicach dróg gminnych, powiatowych, wojewódzkich i krajowych jeszcze nikt nie podjął 
sprzątania. Dlatego, że jest to zgodne z ustawą o drogach publicznych, bo zanim zadaje się 
pytanie to należy najpierw zobaczyć, co pisze w danej ustawie i żeby z siebie nie robić 
takiego, a nie innego człowieka. Między innymi do 15 kwietnia jest tzw. obligatoryjne 

utrzymywanie gotowości do zimowego utrzymania i w związku z tym, że zimowe 

utrzymanie kończy się z dniem 15 kwietnia, po zamknięciu zimowego utrzymania wchodzą 
firmy i sprzątają po sobie to, co po sobie zostawili w postaci utrzymywania dróg. Ustawa to 

reguluje, trzeba się zapoznać, poczytać, bo jest się radnym nie tylko od szkół i zadym, ale 
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też od utrzymania porządku, od zabezpieczania. Radny to jest instytucja, a nie osoba tylko i 

wyłącznie do robienia happeningów. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik zapytał dyrektora, czy zechce udzielić odpowiedzi 

Radnemu Kwarcińskiemu? 

Starosta Henryk Janowicz: Panie Przewodniczący proponowałbym ……  

Radny Tomasz Kwarciński: chciałbym odpowiedź na piśmie. 

Starosta Henryk Janowicz: nie, nie będzie na piśmie. Panie Radny Białkowski, czy 

usatysfakcjonowany jest Pan odpowiedzią na interpelację. 
Radny Zbigniew Białkowski: tak jest usatysfakcjonowany. 

Starosta Henryk Janowicz: Panie Radny Śliwiński czy usatysfakcjonowany jest Pan 

odpowiedzią na interpelację. 
Radny Roman Śliwiński: tak jest usatysfakcjonowany. 

Starosta Henryk Janowicz: i tak samo Panie radny Kwarciński, proszę sobie przeczytać 
ustawę o drogach.  

Starosta Henryk Janowicz: ja nie chcę w tej chwili wchodzić w kompetencje Pana 

Przewodniczącego, ale jeżeli Pan Dyrektor szkoły zechce się wypowiedzieć, jest to ZSTiL, bo 

już nie ma „60” zostało to zmienione, to może się wypowiedzieć, ale to jest decyzja Pana 

Dyrektora. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: Panie dyrektorze, jaka jest decyzja Pana? 

Dyrektor ZSTiL w Żaganiu: ja mogę udzielić odpowiedzi Zarządowi Powiatu. Jeżeli Starosta 

wystąpi z takim pismem to ja udzielę odpowiedzi. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: było jeszcze pytanie do Pani Dyrektor PPP w 

Żaganiu. 

Radny Tomasz Kwarciński: do Pana Naczelnika.  

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: nie, jest pani Dyrektor. 

Dyrektor PPP w Żaganiu Halina Szyposz: ja nie wiem, o co chodzi. Proszę sprecyzować 
pytanie. 

Radny Tomasz Kwarciński: Pan Naczelnik może odpowiedzieć. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: Panie Kwarciński, o tym, kto zabiera głos, to 

decyduje prowadzący, a nie Pan., Więc proszę nie przerywać, bo ja odpowiadam teraz na 

Pana dwa pytania. Zapytał się Pan, dlaczego nie udostępniłem Pana odpowiedzi na 

odpowiedź na interpelacje. Po pierwsze ta odpowiedź na odpowiedź, adresatem musi być 
Zarząd, a nie ja. W związku z tym nie ma takiego trybu, nie ma coś takiego, jak odpowiedź na 

odpowiedź. Odpowiedź, co do korespondencji, którą Państwo dostaliście dzisiaj przed sesją. 
Panie Szanowny Radny Kwarciński, na ostatniej sesji, czy na przedostatniej sesji, był Pan 

bardzo oburzony, że korespondencja, która dociera do Rady Powiatu, do naszego biura, nie 

jest udostępniania. Między innymi miał Pan zarzuty, bo była rozmowa o anonimach,  

o korespondencjach. W związku z tym wychodząc naprzeciw Pana sugestiom, żeby tą 
korespondencję udostępniać, więc od dzisiaj tą korespondencję całą, którą będę dostawał, 

będę Państwu udostępniać. Nie będę jej jakoś wstępnie obrabiał, selekcjonował, czy ta 

korespondencja jest dobra, czy zła. Postanowiłem od dzisiaj, że całą korespondencję, którą 
Rada Powiatu dostanie będziecie Państwo otrzymywali do własnej informacji, do własnego 

wglądu. To jest między innymi odpowiedź na Pana zarzuty, że nie jest Pan dopuszczany do 

korespondencji. Podsumowując niech się Pan zdecyduje, czy Pan chce dostawać 
korespondencję, czy Pan nie chce dostawać korespondencji, bo na jednej Pan chce, na drugiej 

Pan już nie chce, ja bym prosił o większą konsekwencję. 
Radny Tomasz Kwarciński próbował przerwać wypowiedź Przewodniczącemu Rady. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: Panie Kwarciński ja Panu głosu nie udzielałem. Panie 

Kwarciński ja Panu najgrzeczniej, jak mogę, sięgając do moich najgłębszych pokładów 

cierpliwości, grzeczności i dobrego wychowania, chciałem zwrócić uwagę, że to 
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zgromadzenie, to nie jest spotkanie chłopców na podwórku pod trzepakiem. To jest organ 

konstytucyjny i ja tu stoję na straży porządku i porządku obrad, który żeśmy razem uchwalili.  

12. Informacje i oświadczenia. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik:  

- wyznaczam Radnego Stefana Gołka oraz Radnego Tomasza Hucała do zapoznania się  
z protokołem z XXIV sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 31 marca 2017 roku, 

- chciałem poinformować, że oprócz tej korespondencji, która została przekazana przed sesją, 
dotarła do mnie przed chwilą pismo od Wojewódzkiego Inspektoratu Sanitarnego w 

Gorzowie Wlkp. pt. „Ocena stanu sanitarnego obiektów nadzorowanych przez Lubuskiego 

Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego w Gorzowie Wlkp. na terenie powiatu żagańskiego  

za 2016 rok” to pismo wraz z tą oceną otrzymają Radni na następną sesją w materiałach. 

Jeżeli ktoś byłby zainteresowany tą oceną wcześniej to jest do dyspozycji w Biurze Rady, 

- następna sprawa z takich spraw porządkowych, chciałem przypomnieć, że należy złożyć 
oświadczenia majątkowe w terminie do końca kwietnia 2017 roku. Oświadczenia podlegają 
kontroli przez różne organy i w ubiegłym roku przyszło dużo uwag, co do niektórych 

oświadczeń. Prosiłbym o zachowanie maksymalnej staranności i rzeczowości w tych 

oświadczeniach majątkowych, bo nawet doszło do tego, że do niektórych wszczęte zostały 

postępowania administracyjne. 

- rozpoczęła się rozprawa w Sądzie w Żarach o delegacje. Ja byłem na tej sprawie, 

zeznawałem, jako świadek, oczywiście chodzi o sprawę naszego Radnego. Nie będę 
wymieniać nawet jego inicjałów, chociaż Go trzykrotnie prosiłem, żeby złożył mi pisemnie 

oświadczenie na używanie jego imienia i nazwiska, oczywiście tego nie zrobił. Za każdym 

razem przytakiwał, ale ja oczywiście zaraz będę najgorszy. W związku z tym jeszcze raz 

Pana proszę, jak Pan chce, żebym nie mówił tajemniczo to prosiłbym o złożenie takiego 

oświadczenia, tak, jak pouczył Pana na sesji, Mecenas. Kolejna rozprawa odbędzie się 25 

maja 2017 roku, na którą powołani są następni świadkowie. 

- jeśli chodzi o Panią …………………, żeby nie odnieść jakiegoś mylnego przeświadczenia, 

że ja pani …………. blokuję wypowiedź. Pani ………. przed sesją do mnie podeszła i 

prosiła o udzielenie głosu dla Związku Zawodowego. Ja ją poprosiłem o to, żeby 

skonkretyzowała, kto dokładnie i w jakiej sprawie, żebym mógł wyczytać i odpowiednio ją 
zapowiedzieć. Pani …………. powiedziała, że skonsultuje to i przyjdzie do mnie i powie, 

uzgodni, kto będzie zabierał głos, w jakiej sprawie i na jaki temat. Niestety już do mnie Pani 

………… nie podeszła. Przykro mi, że tak zostałem posądzony, ale tutaj nie ma złych 

intencji, żeby komukolwiek zabierać głos.  

Radny Zbigniew Białkowski: to nie jest złośliwość i proszę nie odbierać tego w ten sposób, po 

prostu mam pytanie. Wszedłem na stronę starostwa powiatowego i nawet bardzo mi się 
spodobała akcja sadzenia drzew na drodze, która została zrobiona między Małomicami,  

a Szprotawą i na tej drodze widziałem trzech radnych sadzących drzewa. Szkoda, że nie 

zostali inni zaproszeni, bo myślę, że też by się do tego dołączyli. Patrzę na to zdjęcie i tylko 

mnie jedna rzecz zastanawia i nie wiem, bo tak blisko tej nowej drogi rowerowej te drzew 

zostały posadzone, w odległości mniej więcej 0,5 m, nie byłem, dlatego nie chce tego tak do 

końca precyzować, ale ze zdjęcia tak wynika. Z tego, co tam doczytałem się to są to drzewa, 

które rosną duże, były tam dęby, klony, jarzębiny i moja obawa jest taka, jeśli je za blisko 

posadzimy, to żeby z czasem te korzenie tej drogi nie popsuły. Za parę lat będziemy ją 
musieli na nowo robić, albo, żeby nie było tak, że będziemy musieli drzewa wycinać. Może, 

jeśli by się to dało i jeśli tak jest, jak na zdjęciu wygląda, to może dałoby się to skorygować, 
jeśli jest to możliwe, to bym o to prosił. 

Starosta Henryk Janowicz: w ramach informacji i wniosków odpowiem, że drzewa są 
posadzone prawidłowo. Tam były sadzone lipy, klony i jarzębina. Problem polega na tym, że 

między dwoma lampami jest odległość 50 m i tylko trzy drzewa zostały posadzone. 
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Odległości są zachowane profesjonalnie, bo pytałem się fachowców, leśników oraz 

dzwoniłem do dendrologa i powiedział mi, jak to trzeba zrobić. Ta akcja ma na celu 

zwrócenia uwagi na to, że dzisiaj musimy dbać o środowisko, dbać o czyste powietrze i 

zwracać uwagę nie tylko na śmieci, ale na to, co nas otacza. Tak naprawdę otwarcie tej 

ścieżki rowerowej nastąpi w odpowiednim czasie ze względu na to, że chcemy zrobić 
happening dla Radnych Miasta i Gminy Szprotawa, dla Radnych Miasta i Gminy Małomice 

oraz dla Radnych Powiatu, kiedy będzie rozpoczęty ten właściwy sezon rowerowy. Tu nikt 

nikogo nie pomijał, wręcz przeciwnie, a to, co my pokazujemy, to pokazujemy w imieniu nie 

tylko Rady Powiatu, Zarządu Powiatu, ale i pracowników starostwa. 

Radny Tomasz Kwarciński: chciałem się odnieść do odpowiedzi na interpelacje. Oświadczam, 

że w żadnym wypadku odpowiedzi na interpelacje nie wyczerpują pytań, które zadawałem  

i o które interpelowałem, totalnie mnie nie satysfakcjonują. Nie uzyskałem konkretnej 

odpowiedzi na pytanie, które zadałem, nie wypowiedział się też Pan Naczelnik. Myślę, że to 

są ważne sprawy i nie ma, co tutaj robić jakiegoś zamieszania, tylko po prostu rzeczowo 

odpowiedzieć. Jest sytuacja, jak wygląda, jak była procedura, jaki był harmonogram i byśmy 

mieli wszyscy, jako radni, do czego mamy prawo, jasność w tym zakresie. Następna kwestia, 

chciałem może nie tyle, co pouczyć, ale poinformować Przewodniczącego, że jeśli trwa 

rozprawa sądowa i jeśli jest już akt oskarżenia w sądzie, to nie trzeba wyrażać żadnej zgody, 

bo jest to po prostu jawne. Sędzia nie utajnił obrad, a akt oskarżenia i cała procedura 

związana z rozprawą sądową jest jawna, każdy ma do tego dostęp i takie udawanie, że Pan 

robi jakieś zanonimizowanie nie ma zupełnie sensu, szczególnie w kontekście takim, że kiedy 

faktycznie ma Pan prawny obowiązek, wtedy, co Pan złamał, nie powinien Pan informować o 

tym, co się dzieje, czyli w momencie, kiedy jeszcze nie było przedstawionych zarzutów, to 

poinformował Pan z imienia i nazwiska. Dlatego nie wiem, dlaczego tutaj Pan takie 

krygowanie w tym kontekście.  

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: bo się nie doczekałem oświadczenia, które mi Pan 

obiecał. 

Radny Tomasz Kwarciński: to tłumaczę Panu i może, jak tu jest Pan Prawnik to też może 

Panu wytłumaczyć. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: dobrze, może już skończmy ten wątek. 

Radny Tomasz Kwarciński: ale ja jeszcze nie skończyłem oświadczenia. Trwa rozprawa 

sądowa, jeśli jest akt oskarżenia, to jest to jawne i nie ma potrzeby zgadzania się na 

udostępnianie danych osobowych z imienia i nazwiska, bo to jest jawne. Piszą media, na 

rozprawę sodową może przyjść każdy obywatel i nie ma potrzeby takiej i niech Pan już 
zaprzestanie tego typu sugestii. Następna kwestia, którą chciałem poruszyć w oświadczeniu 

jest sprawa, którą poruszył Pan Starosta, a mianowicie anonimy, a może poruszył Pan 

Przewodniczący.  Anonimy tak naprawdę nie powinny….. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: to mam przekazywać, czy mam nie przekazywać. 
Radny Tomasz Kwarciński: Pan nie zrozumiał mojej intencji, bo chciałem doprecyzować. 
Chodzi mi o to, żeby były przekazywane wszelkie pisma, wszelkie dokumenty wpływające do 

rady, które są dokumentami w zrozumieniu prawa, czyli mają nadawcę, osobę, do której 

można odpisać i mają moc prawną. Bardzo proszę, aby takich anonimów nam nie wysyłać i 
tez widzę u Pana nie konsekwencję, szczególnie w tym kontekście, że nie przekazał Pan 

radnym mojego pisma, które było zaadresowane wprost Radni Powiatu Żagańskiego. 

Anonimy, paszkwile Pan przekazuje, a merytorycznego odniesienia do spraw związanych z 

oświatą, Pan nie przekazuje. Zresztą do tej pory nie mamy pisma chociażby społeczności 

SOSW w Żaganiu z przed półtora roku, która prosi o spotkanie Rady i Zarząd. Jestem w 

posiadaniu tego pisma i nikomu Pan tego nie przekazał i do tej pory spotkania, jako takiego 

nie ma. Więc od razu bym prosił, aby takie dokumenty były przekazywane, a anonimy i 

paszkwile zostawić, zachować i się jakoś tam nimi upajać, jak jest taka potrzeba.  
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Starosta Henryk Janowicz: chciałbym pożyczyć wszystkim zdrowych i spokojnych świąt, bo 

chyba nie będziemy się widzieć przed świętami. Z Panem Przewodniczącym i zastępcami też 
się często spotykam, bo przychodzą do starostwa, ciężko pracują, ponad własne siły. 

Niektórych Radnych i Przewodniczących Komisji często widuję. Te święta to jest przede 

wszystkim okres rodzinny, ale też żeby to był okres spokoju ducha, zdrowia dla Was 

wszystkich, dla rodzin, ale też takiego odreagowania w tej atmosferze religijnej. Wytykanie, 

tykanie, pomawianie, wmawianie, to nic nie daje, trochę spokoju ducha, życzę Wam 

wszystkiego dobrego, zdrowia, smacznego jajka i tego, co najlepsze. 

13. Wnioski. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: również chciałbym życzyć na święta wszystkiego 

najlepszego, przede wszystkim spokoju. Spędzenia tych świąt na łonie rodziny, przyjaciół, 

najbliższych. Może faktycznie, Panie Starosta, chciałbym pożyczyć wszystkim obecnym na 

sali, bez wyjątku, żeby ten okres świąt wykorzystać na refleksje, spokój, wyciszenie, może 

pół kroku w tył. Tego wszystkiego życzę nam Drodzy Państwo. 

Radny Roman Śliwiński: w związku z tym, że niektóre osoby mają problemy z interpelacjami, 

składam formalny wniosek, aby Komisja Oświaty opracowała wzór składania interpelacji. 

Gdzie będzie cel, jak rozwiązać i na to będziemy odpowiadać. W formie pisemnej niech będą 
składane interpelacje, bo w tym natłoku rzekomych interpelacji, które składał Radny 

Kwarciński, to trzeba być biegłym z psychologii, pedagogiki, żeby cokolwiek zrozumieć. 
Radny Tomasz Kwarciński: wystarczy czytać ustawę o …. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: Panie Kwarciński …. 

Radny Roman Śliwiński: Panie Przewodniczący proszę, bo jeżeli osoba, która publicznie 

oświadcza, że nie jest w stanie wypełnić delegacji z podróży służbowej i poucza 20 radnych, 

ludzie to jest kpina z tej rady.  

Radny Tomasz Kwarciński: o czym Pan teraz mówi? 

Radny Roman Śliwiński: Pan składa interpelacje? Pan składa stek bzdur. Tego nie idzie 

słuchać, z radnych się śmieją, wstydzą się w ogóle zabrać głosu w tym temacie. Co Pan 

wyprawia? 

Radny Tomasz Kwarciński próbował zabrać głos. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: Panie Kwarciński, po raz dziesiąty Panu zwracam 

uwagę. Zabiera się głos wtedy, jak się dostanie ten głos. Jeżeli Panu nie pasuje ta formuła, to 

proszę zmienić sobie forum, bo tu jest taka formuła.  

Radny Zbigniew Teler: wniosek do Pana Przewodniczącego, żeby uniknąć niepotrzebnej 

dyskusji nad pewnymi punktami posiedzenia na radzie stawiam wniosek, żeby Pan 

Przewodniczący na posiedzenia komisji zapraszał, szczególnie komisji, które odbywają się 
wspólnie, zapraszał media. Jeżeli będą dysponować czasem, żeby uczestniczyły  

w posiedzeniach komisji. Nawiązuje do tego, że na posiedzeniu wspólnych komisji dyskusja 

trwała 45 minut, a dzisiaj na sesji dyskutujemy, powtarzamy prawie godzinę. Gdyby media 

były obecna na posiedzeniu komisji, myślę, że dzisiaj tej dyskusji by nie było. Ale, że nie 

było, a dzisiaj są to ta dyskusja zaczęła się od nowa. Drugi wniosek, żeby uniknąć problemu z 

pismami, że Pan Przewodniczący wysyła pisma, powiela itd. Panie Przewodniczący, Pan nie 

musi pamiętać, ale Panie z Biura Rady mają wykaz telefonów, to, jak Pan będzie miał zamiar 

powielać jakieś pisma, informacje dla radnych, proszę do Pana Tomka Kwarcińskiego 

przedzwonić Panie Tomku, czy to pismo mogę wysłać, czy nie mogę wysłać. Jeżeli powie, że 

nie tzn. że Pan nie wysyła i Pan Tomek nie dyskutuje. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: wszystkie te sugestie i rady wezmę sobie głęboko do 

serca, pozwolę sobie tylko wybiórczo stosować. 
Radny Bogusław Kobyliński: jeżeli chodzi o media to rozumiem, że te anonimy otrzymaliśmy 

po to, żebyśmy wiedzieli, co się dzieje. Nie wiem, jak jest forma prawna, czy musimy to 

rozpatrywać, takie pisma przychodzą do powiatu, w związku z napiętą sytuacją, ja 



32 

 

zrozumiałem, że otrzymałem to po to, żebym wiedział, co się dzieje. Dlatego media proszę, że 

to, co było odczytane, bo mamy wszystko zakreślone, nie mamy nazwisk, żeby to się nie 

ukazywało, bo to faktycznie są rzeczy obrzydliwe. Tak naprawdę nie były odczytane i nie ma 

nawet, co interpretować. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: żeby rozwiać wszelkie wątpliwości, te pisma, które 

przychodzą do mnie, będziecie otrzymywali do własnej wiadomości i tylko własnej 

wiadomości, bo nie są publicznie udostępniane. Dlatego te wszystkie personalia są tam 

wykreślone. Jesteśmy w kontakcie z Radcami Prawnymi, pouczyli nas, także robimy to 

wszystko zgodnie z literą prawa.  

14. Zamknięcie obrad XXIV sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 
     Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik o godz. 12

45
 ogłosił zamknięcie XXIV sesji V 

kadencji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 31 marca 2017 roku. 
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